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Čí só hode, ... čí só dlohe, …
Přípravy na letošní Jánské hody začaly mnoho měsíců 

před jejich uskutečněním. Tradiční – leč tak trochu jiné 
z mnoha důvodů: osm párů stárků a stárek šlo v sokol-
nických krojích, neskutečné množství dětí a mládeže vy-
pilovávalo svůj um v lidových tancích a zpěvu (nemálo 
z nich se s lidovým tancem setkalo na vlastní kůži poprvé 
v životě), stárci tančili „vrtěnó“. Naživo byly také předve-
deny kroje vdaných žen a ženatých mužů.

Nahlédněme na chvíli pod slupku pestrých krojů, od-
ložme zpola vypité juchačky! V hodech najdeme příleži-
tost k setkání rozvětvených rodin, znovuobjevení krás-
ných vesnických zvyků a hlavně – přátelství a lásku lidí 
naladěných na stejnou notu.

Hody, to není jen chvilková pastva pro oči. Pomáhají 
udržovat u dalších generací povědomí o národních tradi-
cích našich předků, jako jsou lidové písně, hudba, tanec, 
„dobové oblečení“, pohostinnost, přátelská, sousedská 
pohoda při setkávání, humor i úcta k rodinnému životu 
a rodovému společenství.

Evropa, a tím i země, ve kterých žili naši předkové, 
mají pevné kořeny v křesťanství. Prvky křesťanství se 
postupně staly součástí kultury, výtvarného umění, i li-
dových tradic. Soudobý člověk zapomíná na lidové tra-
dice, neví, jaké upřednostňuje křesťanství zásady. Přesto 
mnoho z dědictví předchozích pokolení intenzivně žije. 
Úcta k rodičům a mezigenerační respekt vycházejí z při-
kázání: „Cti otce svého i matku svou, abys dlouho živ byl 
a dobře ti bylo na zemi“. Je to jediné z deseti přikázání, 

kterým dává Hospodin svému lidu příslib (dlouhý a dobrý 
život na zemi). Není však špatné mít při dodržování pra-
videl laskavý humor a brát život plnými doušky – hlavně 
zvesela!

Hlavní stárci, v doprovodu starosty obce, starostky 
TJ Sokol a dvou stárků, započali sváteční nedělní den 
účastí na bohoslužbě v zámecké kapli. Odpolední část 
byla zahájena požehnáním stárkům telnickým farářem 
R. D. ICLic. Oldřichem Chocholáčem za přítomnosti sta-
rosty obce, představitelů TJ Sokola Sokolnice, stárků, stá-
rek a široké veřejnosti.

Poděkování patří všem, kteří se jakkoliv na přípravě 
a průběhu svátečních dnů podíleli nebo se „jen“ přišli 
pobavit jako hosté. Vždyť všichni společně věnovali obci 
Sokolnice a jejím občanům svůj ČAS. -KpSZ-
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Co nás baví na hodech?
Ptáte se, jak se malým dětem líbil trénink na hody?
Emma Vařáková, 8 let, a Alena Haluzová, 7 let
V kroji půjdeme proto, že rády tancujeme a líbí se nám 
kroje a věnečky. Už jsme šly v kroji vloni, to bylo hrozné 
horko a máma nám dávala kapesníky namočené ve stu-
dené vodě a nejvíce se nám líbilo studené pití na cestě. 
Na nácviku je dřina, ale je tam velká legrace a než se 
všichni sejdeme, děláme hvězdy a honíme Erika, vlastně 
on honí nás (smích). Budeme chodit furt, každý rok. 
Příště už snad budeme tancovat s těmi většími dětmi. 
Juchání nám jde určitě skvěle. 
Ája: Taky se učíme písničky, třeba o hasičích, to jsem 
jednou poslechla a podruhé už zpívala, to je jednodu-
chý. Nejradši tancuju s Emmou Měla babka a Adriankou 

Šteffanovou nejraději takovou tu ven dovnitř půlotočka 
půlotočka.

Adriana Šteffanová, 11 let, a Barbora Haluzová, 11 let
Protože rády tancujeme, chtěly jsme vyzkoušet jiný druh 
tance než moderní. Vloni jsme trénovaly kratší besedu, 
letos bude moravská i česká beseda a ještě společný ta-
neček s nejmenšími dětmi. Sice na tréninku tancujeme 
to stejné pořád dokola, i když už to umíme, ale stejně 
máme strach, že tanečky nakonec zkazíme. Taky se bo-
jíme, že bude pršet, nebo bude moc velké horko. 
Áďa: V kroji chodím každý rok již od malička. 
Barča: V kroji jdu letos potřetí, rozhodla jsem se na po-
slední chvíli, protože jsem nechtěla přijít o společný záži-
tek s kamarádkami.  Děkujeme tetě Janě za trpělivost při 
nácviku!               -Alena Haluzová-

Okénko do mateřské školy
● Ve třídě SLUNÍČKA jsme se s dětmi zaměřili na dů-
ležitost rodiny a vztahů jejích členů. Vyprávěli jsme si 
o našich maminkách, ale také o ostatních členech ro-
diny. Svým maminkám ke svátku matek děti jako dáre-
ček vlastnoručně vyrobily glazované keramické misky. 
S probouzející se přírodou bylo čím dál více příležitostí 
venku pozorovat různé druhy hmyzu, a tak jsme si mohli 
i ve třídě různými aktivitami přiblížit některé podrobnosti 
ze života těchto tvorečků. Dokonce jsme si s dětmi vy-
tvořili pokusné pozorovací mraveniště, do kterého naše 

kamarádka Kristýnka, společně s paní učitelkou, zručně 
nachytala mravence. Na školní zahradě děti rády nejen 
pozorují hmyz, ale také provozují spoustu dalších aktivit. 
Od přípravy zmrzliny z písku, hloubení tunelů v pískovišti 
až po pouštění padáčků a akrobatických letadélek. Před-
školáci si prostřednictvím různých úkolů a činností opa-
kují dovednosti a znalosti, které budou potřebovat během 
jejich budoucí docházky do 1. třídy ZŠ. Ještě jsme stihli 
i pěší výlet do nedaleké Telnice, kde mají nejen bezva 
průlezky na hřišti, ale i moc dobrou zmrzlinu… mňam!
● Měsíc duben jsme začali ve třídě MOTÝLCI oslavou 
jarních svátků – Velikonoc. Zahráli jsme si velikonoční 
hru, která nás seznámila s tradicemi a zvyky týkající se 
Velikonoc, vyráběli jsme dekorace a také jsme si užili 

Sluníčka
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i odpoledne s rodiči, kteří nás navštívili ve školce a za-
pojili se do velikonočních příprav – chlapci si s tatínky 
upletli pomlázky a děvčátka s maminkami vyráběla ze 
slaného těsta hnízdečka pro vajíčka. Duben v naší školce 
patřil také knihám – navštívili nás žáci ze základní školy 
a dětem přečetli pohádky, vydali jsme se také do místní 
knihovny, kde jsme se dozvěděli spoustu nových věcí 
a snažili se tak vytvořit dětem kladný vztah ke knihám. 
„Už se těším do školy až budu plnit úkoly“ – toto téma 
bylo věnováno našim největším dětem, předškolákům, 
se kterými jsme procvičovali všechny jejich vědomosti, 
dovednosti a schopnosti, aby uspěli u zápisu do základní 
školy, který na ně čekal. Poslední týden byl „čaroděj-
nický“ – plný kouzel, čarování, her a soutěží. Zkusili jsme 
si uplést pavučiny, uvařit kouzelný lektvar nebo porov-
návat sílu s ostatními čarodějnicemi a čaroději… Měsíc 
květen patřil našim maminkám. S velkou láskou jsme 
se pustili do výroby dárků v podobě srdíčkových klíčenek 
z keramiky. Také jsme si povídali o maminkách a to zvíře-
cích. Ve třídě jsme si postavili farmu a vyzkoušeli si, jaké 
to je být farmářkou či farmářem – postarat se o všechna 
ta zvířátka je velká práce… Čekala nás také práce na zá-
honku, kam jsme zasadili dýni. Zjišťovali jsme, jak se žije 
malým mravenečkům a vydali se po světě a poznávali 
kamarády z ostatních světadílů.
● V měsíci květnu jsme si ve třídě KOŤÁTKA hodně po-
vídali o tom, co je to vlastně rodina a kdo do ní patří. 
Děti jmenovaly všechny její členy, kdo bydlí u nich doma, 
koho jezdí navštěvovat a také o tom, kdo co doma dělá 
a jak si vzájemně pomáháme. Nezapomněli jsme ani na naše zvířecí kamarády a mazlíčky. Na závěr tohoto týdne 

přijel pan fotograf a všechny si nás pěkně vyfotil, a zvlášť 
předškoláky, aby paní učitelky mohly připravit veselé ta-
blo. Hned další týden jsme se zaměřili na maminky, které 
měly svátek. Vyráběli jsme pro ně dárky, děti jmenovaly 
vše, co se jim na mamince líbí a vyjadřovaly, jak ji mají 
rády. Předškoláci připravili pro maminky krátké vystou-
pení, které předvedli v místní sokolovně. Ve druhé polo-
vině měsíce se konečně trochu umoudřilo počasí, a tak 
jsme se pustili do naší školní zahrádky. Nejdříve jsme se 
seznámili s tím, co vše potřebuje rostlina ke svému životu 
a pozorovali semínka v různých životních podmínkách 
a cyklech klíčení. Zahrádku jsme pěkně vyčistili a zasa-
dili vybrané plodiny. Jaro začalo vonět spoustou květin 
a keřů, kolem nás to jenom bzučelo, a tak jsme si vší-
mali hlavně včeliček, které měly plno práce se sbíráním 
sladkého nektaru. Seznamovali jsme se s jejich životem, 
a co vše musí pro ně dělat včelař, aby od nich dostal 
sladký nektar na výrobu medu. A nakonec jsme si připra-
vili medové dobroty, na kterých jsme si moc pochutnali. 
Poslední týden v měsíci jsme oslavovali blížící se svátek 
dětí. Hodně jsme si hráli, dováděli a připravovali si různé 
dobroty. Nakonec jsme se vydali na výlet do telnické ma-
teřské školy, kde jsme se pobavili na školní zahradě s no-
vými kamarády. Vše se nám vydařilo a na závěr jsme si 
smlsli na sladkém nanuku.
● Na blížící se svátek maminek se děti ve třídě KU-
ŘÁTKA těšily a chystaly překvapení. Vyráběly pro ma-
minky malé dárečky – barevné keramické ptáčky, 
glazurované a vypálené v peci, kreslily a vystřihovaly  
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srdíčka a přáníčka. Každý o své mamince něco pěkného 
pověděl – jak ji má rád, jak mamince doma pomáhá –  
a nakreslil pro ni pěkný obrázek. Děti se rozpovídaly  
o tom, jak mamince pomáhají s úklidem, aby bylo doma 
čisto. Při hře s různými předměty, věcmi a hračkami se 
děti učily třídit odpad a správně jej rozdělit podle druhu 
do barevných krabic. Formou hry s obrázky, a také z vlast-
ních zkušeností a pozorování, se děti učily, jak se šetrně 
chovat v přírodě, být ohleduplný ke zvířátkům a udržovat 
čistotu. Nejvíce se dětem líbilo povídání o životě včelky, 
o uspořádání života ve včelím úlu, o tom, jak jsou včelky 
důležité pro rozkvetlou přírodu, a naopak a jak je zdravý 
med. Na vycházkách děti pozorovaly život v rybníku i na 
potoce, rybáře jak loví ryby, letící čápy, plovoucí kachny 
s malými káčátky, poslouchaly žabí koncert u rybníka 
a viděly  poletující vážky nad hladinou.
● Školní rok se blíží ke svému konci a my jsme byli moc 
hodní, odměnou tedy pro všechny děti z naší mateřské 
školy byl školní výlet, tentokrát na zámek Milotice, kde se 
alespoň na chvilku děvčátka proměnila v urozené šlech-
tičny a kluci v urozené šlechtice. Malebným zámkem nás 
provedla kněžna, s níž si pak nastrojená děvčátka zatan-
čila, a kluci, vyzbrojeni mečem, si vyzkoušeli šermířské 
umění pod vedením kněžnina lokaje. Pro malé i velké to 
byl opravdu velký zážitek, stejně jako prohlídka zámec-
kého parku, v němž se nám v celé kráse a barevnosti 
předvedl páv.
● Pod vedením paní učitelky Sylvy Brzobohaté a paní 
učitelky Ivany Cábové nacvičili naši předškoláci z celé 
mateřské školy krátké vystoupení s písničkami a bás-
ničkami. Děvčata si připravila pásmo s panenkami  

„Starostlivé maminky“ a chlapci pásmo „Kluci jako buci“. 
Na závěr společně zazpívali a zatančili veselou píseň 
„Naše máma“. S tímto programem se předškoláci za-
pojili do veřejné oslavy ke Dni matek, která se konala 
14. května v sokolovně Sokola Sokolnice.
● Během května a června absolvovali někteří z před-
školáků kurz plavání v krytém bazénu v Blučině.
● V měsíci červnu absolvuje v naší mateřské škole 
svoji první pedagogickou praxi budoucí paní učitelka, stu-
dentka Cyrilometodějského gymnázia a střední odborné 
školy pedagogické v Brně, Vendula Páralová. Doufáme, 
že jí doba strávená u nás přinese cenné zkušenosti nejen 
do studia, ale také do života.
● Měsíc červen je v duchu symbolického loučení 
s předškoláky, kteří budou od září 2023 již velkými ško-
láky – žáky 1. třídy ZŠ nebo třídy přípravné. Paní učitelky 
Milena Krpenská a Milena Vraspírová jim nejprve spo-
lečnými silami vytvořily krásné tablo, které máme letos 
poprvé umístěné přímo v areálu mateřské školy, a přesto 
viditelné všem kolemjdoucím. K tomu účelu paní učitelky 
vybraly příhodné místo za oknem školní jídelny. Nápad to 
je víc než dobrý!
● Další z loučícího rituálu je pasování předškoláků na 
školáky, které nám tentokrát přijel realizovat pan Radim 
Koráb se svým stejnojmenným divadlem Koráb, za do-
provodu zvířecích herců, kteří všem přítomným dětem 
i dospělým sehráli tradičně netradiční veselou pohádku 
„O třech a jednom prasátku“. Ve veselém duchu pokra-
čovalo i samotné pasování, které paní učitelky s dětmi 
zakončily společným zpěvem rozlučkové písničky pro 

KuřátkaKuřátka
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předškoláky a naší školkové hymny. Nakonec si děti při-
pily pravým… dětským… šampaňským!
● Poslední symbolické rozloučení předškoláky ještě 
čeká a tím bude zážitkový podvečer spojený s přespá-
ním v mateřské škole, přes noc. Ale podrobnosti zatím 
prozrazovat nebudeme! Na ty přijde řada až v dalším zá-

řijovém čísle zpravodaje, a to už z našich předškoláků bu-
dou vážně prvňáci. Vlastně ještě pro ně mají nachystáno 
malé překvapení paní učitelky v každé třídě, a to teď také 
vlastně nemůžeme prozradit, viďte že ne?

Zápis do MŠ Sokolnice – 2. až 9. 5. 2023 
V oficiálním termínu zápisu do Mateřské školy Sokolnice 
ve dnech 2. května – 9. května 2023 podalo Žádost 
o přijetí k předškolnímu vzdělávání 41 dětí prostřed-
nictvím svých zákonných zástupců (rodičů). V případě  
1 žádosti bylo zastaveno správní řízení z důvodu zpět-
vzetí žádosti zákonným zástupcem tohoto dítěte. Tudíž ve 
správním řízení ředitelka posoudila 40 žádostí o přijetí do 

MŠ. Z toho bylo pozastaveno správní 
řízení v případě 3 žádostí z důvodu 
nedodání potvrzení o řádném oč-
kování dětí. V těchto 3 případech 
obdrželi rodiče dětí písemnou výzvu  
k odstranění nedostatku, a to do 
data stanoveného ve výzvě. Teprve 
poté může ředitelka tyto žádosti po-
soudit a vyhodnotit umístění dětí dle 

kritérií pro přijímání a rozhodnout o jejich případném 
přijetí. V případě, že rodiče do určeného data potvrzení 
o očkování dětí nedodají, bude jejich žádost vyřazena  
a správní řízení ukončeno. 
S ohledem na počet dětí, které budou k 31. srpnu 2023 
končit docházku do MŠ Sokolnice, a na platnost novely 
vyhlášky č.14/2005 Sb., § 2 odst. 6, týkající se úpravy 
počtu dětí ve třídách, pokud je v nich přítomno dítě, které 
ještě nedovršilo 3 let do 31. srpna 2023, mohlo být zatím 
od 1. září 2023 přijato 22 dětí. Téměř všechny přijaté 
děti mají trvalé bydliště v obci Sokolnice. Vzhledem ke 
správním lhůtám není v současné době správní řízení 
(přijímací řízení) ještě uzavřeno. ■

5

Den země – úklid zámeckého parku
Dne 26. 4. 2023 jsme se vydali 
u příležitosti Dne Země do Domova 
pro seniory v Sokolnicích za účelem 
úklidu zámeckého parku. Spolu se 
třídami 7.B a 8.A jsme zrána od p. uč. 

Mariánka obdrželi nářadí a vyrazili 
jsme směr zámek. Když jsme došli 
na místo, čekala tam na nás paní 
vedoucí Ivana Dvořáková a vše nám 
podrobněji vysvětlila. Poté nám při-

dělila stanoviště a začal velký úklid. 
Jedna skupina měla na starosti od-
klízení kamení na území nově při-
stavěného pavilonu. Mezitím druhá 
četa uklízela listí a vytrhávala plevel 
v terapeutické zahradě. K dispozici 
bylo pro nás občerstvení v podobě 
teplého čaje, tatranky a jablka na 
doplnění energie. V polovině práce 
jsme si vyměnili pozice. Nakonec 
z úst paní vedoucí zazněla pochvala 
na naši adresu za odvedenou práci. 
Poté se nám zmínila, že jedna oby-
vatelka, domova pro seniory slaví 
v tento den narozeniny, a to dokonce 
sté. Takže se naše třída rozhodla, že 
by jí mohla jít popřát. Domluvili jsme 
se s paní vedoucí, která nás měla na 
starosti, že bychom paní Květě po-
gratulovali zpěvem a tulipány. Přece 
jen to není ledajaké jubileum! Tzn. 
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„stovky“ se totiž dožije jen ten, kdo má dobré geny a vede 
zdravý způsob života. A co víc, paní Květa je velmi opti-
mistická seniorka. Po zpěvu písně „Hodně zdraví, štěstí“ 
jsme měli tu čest každý jednotlivě této obdivuhodné 
ženě popřát. Jubilantka s námi i krátce pohovořila, jaký 
je recept na dlouhověkost a sdělila, že stačí mít rád lidi 
kolem sebe a být pozitivně naladěn. Bylo vidět, že nejen 
paní Květu, ale i mnohé z nás tato návštěva velmi dojala. 
Myslíme si, že se tento den vydařil a příjemně jsme ho  
zakončili. 

-Nela Pezlarová a Veronika Váňová za třidu 7.A-

Dva roky prázdnin – šesťáci v divadle
V pátek 5. 5. 2023 vzala paní učitelka Finková naši 
6. třídu do brněnského divadla Polárka na představení 
Dva roky prázdnin od Julesa Verna. Hned, co se všichni 
shromáždili na vlakovém nádraží, jsme natěšeně odjeli 
vlakem do Brna, odtud poté tramvají a nakonec jsme 
k divadlu došli pěšky. Po vstupu do divadla si každý z nás 
mohl zakoupit občerstvení. Když nastal čas zahájení, 
pustili nás do sálu, kde jsme byli usazeni a za pár minut 
začalo představení.
Děj pojednával o pěti dospívajících chlapcích, kteří se 
nedopatřením dostali na moře, kde je bouře odnesla 
na pustý ostrov. Byli sice z námořnické školy, ale moc 
zkušeností ještě neměli. Ze začátku jim to přišlo jako 
skvělé prázdniny, nemuseli se učit, chodit do školy nebo 
poslouchat rodiče. Jenže po nějaké době zjistili, že do-
stat se z ostrova zpátky na pevninu je téměř nemožné. 
Našli kostru a hodinky francouzského námořníka, který 
byl zřejmě zkušenější než oni, ale ani tak se z ostrova 
nedostal. Tím pádem objevili skoro neprobádaný ostrov a 
stali se kolonisty. Protože chtěli nějakého vůdce, zvolili si 
guvernéra. Ne všichni ale s vybraným vůdcem souhlasili 
a došlo k několika hádkám a někdy i rvačkám.

Mezitím na pevnině, odkud chlapci vypluli, piráti zajali 
kormidelníka Evanse a jeho přítelkyni Kate. Na ostrově si 
chlapci museli sami obstarat obživu, lovit zvěř, spát v jes-
kyni, a to po celé dva roky. Jenže piráti také ztroskotali 
a ocitli se na stejném ostrově jako chlapci. Jejich zajatci 
Evans a Kate utekli a společně s chlapci bojovali proti pi-
rátům. Chlapci nakonec vyhráli, ale jeden z nich zemřel. 
Všichni ostatní se společně vrátili na pevninu a ostrovu 
zase vládla příroda.
Celé představení bylo doprovázeno úžasnými zvukovými 
i dýmovými efekty a dechberoucími interakcemi s oh-
něm. Také několik ohňových pochodní, které herci nosili 
či s nimi tančili mezi lýkovými provazy v nás vzbuzovaly 
obavy o osud tohoto představení. Na pódiu byla zavěšena 
lana, na kterých se do hlediště houpali z výšky troseč-
níci, což bylo velmi efektní. Herci rovněž běhali mezi námi 
žáky, což přispělo k samotné dramatizaci. Jejich výkony 
skutečně celý sál udržely v plné pozornosti až do konce. 
Program byl pojat velmi akčně, a to nás nadchlo. Měli 
kreativně vytvořené kulisy a moc hezkou výpravu. Celý vý-
let byl zakončen návštěvou nákupního centra Vaňkovka, 
kde jsme měli delší rozchod. Tento výlet jsme si náramně 
užili. Celá 6.třída děkuje paní učitelce za tento krásný  
výlet. -Ana Knápková, Markéta Jirgalová, 6.třída-

Prvňáci vyjeli s deváťáky na výlet
V pondělí 22. května se deváťáci ze ZŠ Sokolnice zúčast-
nili výletu s prvňáčky. Jeli objevovat brněnské památky. 
Navštívili kašnu Parnas, Moravské zemské muzeum, Sta-
rou radnici, Brněnského draka, Náměstí Svobody, Kostel 
sv. Jakuba, sochu Jošta a Petrov. Výlet zakončili odpočin-

kem v Denisových sadech. Díky rozdělení do skupin si de-
váťáci vyzkoušeli, jaké je to mít zodpovědnost za mladší 
děti a prvňáčci si užili společnost starších kamarádů.  
U každé památky deváťáci prvňáčkům pověděli krátké 
vyprávění o daném místě. Všechny výlet bavil a prvňáci 
se dozvěděli mnoho nového.

-Julie Straková, Ema Rábová, 9. třída-
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Školní akademie 2023
Mezi tradiční akce školy patří Školní akademie. Je-
jím cílem je prezentovat život školy, předvést přede-
vším rodičům, co dokáží jejich děti, jak jsou šikovné 
a jak se umí zapojit do společné práce se svými 
spolužáky a učiteli. Zároveň se snažíme předsta-
vit pestrý program, u kterého se nebude nikdo nu-
dit. To se Školní akademii, která se konala 25. 5.,  
navýsost podařilo.
Při večerním představení mohli rodiče, prarodiče 
a příznivci školy i široká veřejnost zhlédnout 90mi-
nutový maratón výstupů, ve kterých se vystřídali 
žáci od nulté třídy až po deváťáky. V originálních 
a nápaditých vystoupeních se projevila kreativita 
žáků, hlavně však jejich pedagogů. Žákům slouží ke 
cti jejich píle, vytrvalost a dobrovolná odhodlanost 
při nácviku. Akademii moderovala sympatická a již 
zkušená dvojice Karolína Charalambidu a Hugo 
Fojtů.
Tématem letošního ročníku byly ŽIVLY. Prvními účin-
kujícími byly děti ze 3. třídy s ohnivým tancem. Vy-
jádřili za pomoci pomponů, že oheň je dobrým slu-
hou, ale zlým pánem. Následovala přípravná třída 
s písní Roční měsíce, která sklidila velký potlesk. 
4.A třída nacvičila vtipné scénky a jejím dalším 
poutavým číslem bylo úžasné představení synchro-
nizovaného plavání s názvem Aquabely. Žáci 7.B 
nás nadchly scénkou s netradičními loutkami a jejich loutkovodiči. Poté se na 
scénu přiřítilo auto se školním hasičským záchranným sborem, jemuž patří 
velký dík za jejich odvážné a hrdinské kousky. 
Po hromadném odchodu hasičů ze 7.A se žáci 8.A představili jako tlupa nean-
drtálců, která objevila oheň v době kamenné a ledové. Nejoblíbenějším pokr-
mem byli mamuti, ale nepohrdli ani lahodnou srnkou. Druhé třídy překvapily 
písní Žabička zelená s doprovodem sluchu lahodící harmoniky a krásným 
zpěvem. Sólo na kytaru žáka 4.B bylo před vystoupením této třídy s tanečním 
výstupem Souboje vody a ohně, v němž zaujala krásná práce rukou a nohou. 
Družina 2. třídy sehrála parádní pohádku, kde žáci měli za úkol probudit Deš-
ťovou vílu, která přináší vodu lidem, rostlinám i zvířátkům, což se jim skvěle 
vydařilo i za pomoci pěkně malovaných kulis. Píseň 6. třídy Severní vítr v di-
vácích probudila chuť si s účinkujícími zazpívat. Jednalo se o muzicírování 
šesťáků, kteří vyrážejí na turné za polární kruh. Hudební seskupení kytar, 
houslí a flétny doprovázené zpěvem nás velmi zaujalo.
Páté třídy vyrazily dech lidem v hledišti chytlavou písní Umbrella, shodným 
dresem a netradičním scénickým výstupem za asistence nápaditých dešt-
níků. Šikovní prvňáčci si nachystali rozpustilý taneční program s námětem 
ročních období a představili se s roztomilými paraplíčky. Předposledním čís-
lem byly skvěle pojaté televizní noviny deváťáků, v nichž se objevili moderá-
toři TV Znova, kteří nás prostřednictvím reportérů informovali o následcích 
pohrom v ČR. 
Zlatým hřebem byla kouzelnická show našich alchymistů z 8. B třídy. Ti nám 
prostřednictvím chemika ukázali unikátní pokusy s živly – se zapáleným ka-
pesníkem, který neshořel. Další s bankovkou, jež zůstala po kontaktu s oh-
něm celá. Nechyběli ani bublináři vytvářející nádherné velké bubliny.
Rodiče výkony dětí odměnili dlouhotrvajícím potleskem a všichni se poté roz-
cházeli domů nadmíru spokojení a usměvaví. Děkujeme všem, kteří se na 
přípravě a hladkém průběhu akademie podíleli. V naší fotogalerii se můžete 
pokochat zajímavými momenty Školní akademie.

-Mgr. Helga Finková, Mgr. Dagmar Nečasová-

Sportovní program  
pro přípravnou třídu
V pátek 26. května jsme si po do-
mluvě s paní učitelkou Finkovou 
připravili sportovní program pro pří-
pravnou třídu. Tentokrát jsme jej ne-
připravovaly samy, ale poprosili jsme 
našeho spolužáka Vojtu, zda by nám 
s organizací nepomohl. 
První hodina začala kratší procház-
kou v okolí školy doplněnou o úkoly. 
Druhou hodinu jsme s dětmi disku-
tovali o zdraví a zdravém životním 
stylu, zatímco třetí hodinu jsme strá-
vili zdobením triček s různými zvířát-
kovými motivy pomocí foukacích fix 
a hraním fotbalu, což je velice potě-
šilo. Čtvrtou hodinu proběhlo rozlou-
čení a předání odměn. Program jsme 
ukončili hraním různých her po do-
mluvě s dětmi.
Myslíme si, že jak pro nás, tak pro 
děti, byl program přínosný a nadšení 
z něj bylo oboustranné. Tento celý 
program měl propojit nejmladší žáky 
naší školy s těmi staršími a pro velký 
ohlas byl uspořádán už podruhé.

-Karolína Šibalová, Nela Vraspírová 
a Vojtěch Jedlička, 8.B-
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Květen v naší družině

Jako poděkování pro nejmilejší maminky si děti ze všech 
tří oddělení družiny připravili 15. května od 15.30 h vy-
stoupení ve školní aule. Pohádky, tanec, básničky i zpěv, 
… tak jsme vyjádřili naši lásku. Děkujeme maminky! 
19. května proběhla opět v aule diskotéka pro první stu-
peň na téma „pyžamová párty“. Tomu také odpovídaly 
i aktivity, kterým jsme se věnovali. Ale pěkně od začátku. 
Většina si z domu přinesla kamaráda na usínání a své 
oblíbené pyžamko, se kterým jsme hned v úvodu udělaly 
módní přehlídku. A pak už se děti rozběhly. V družině dru-
háků bylo kino, promítal se film V peřině, a nechyběl ani 
kornout s popcornem. V kadeřnickém koutku vznikaly 
módní účesy, v kuchyňce pak bufet s dobrotami a oddy-
chový koutek s vyráběním lucerniček a omalovánkami. 
Rušno bylo na diskotéce v aule, kde si mohl každý udě-
lat fotku na památku, jak jinak než třeba v peřině. Na 
samém konci byly uděleny ceny za nej pyžamový kostým 
nebo za nej usínajícího plyšáčka. Gratulujeme výhercům. 
Snad se děti bavili a užili si fajn odpoledne. Moc děku-
jeme za pomoc učitelkám v pyžamu (Monice, Hance, Re-
nátě, Petře), deváťačkám, p. Romaně Šťastné a za úklid 
našim uklízečkám.  

Škola v přírodě Suchý 29.–2. 6. 2023
zpravodajství, které přinesla sova Hedvika rodičům
DEN PRVNÍ
Po odjezdu z nástupiště 9 a ¾ se žáci druhých a třetí třídy 
vyskytli v Bradavicích (Suchý), kde je čekal program Harry 

Potter. Hned jak se čarodějové rozdělili do komnat, jsme 
nastartovali svoje košťata a prolétli blízké okolí. K obědu 
byl vynikající vývar s malou slepicí na paprice a knedlí-
kem. Polední odpočinek byl využit pro vybalení kufrů 
a označení komnat. Kouzelný klobouk nás poté rozdělil 
do čtyř kolejí (Mrzimor, Havraspar, Nebelvír, Zmijozel), ve 
kterých jsme si společně i zasoutěžili, složili bradavickou 
hymnu a čarodějnický školní řád. K večeři se podávali 
hadi se strouhanou sírou. Expecto patronum.

DEN DRUHÝ
Tento den se nesl v soutěživém duchu, kdy ke každé 
koleji byl zvolen prefekt. Koleji Nebelvíru byla klobou-
kem přiřazena prefektka Kamila, Zmijozelu – Markéta, 
Havraspáru – Monika, Mrzimoru - Hanka, ale nepředbí-
hejme. Po snídani si každý student začal tvořit svůj ča-
rodějnický deník. Zde si pod znakem bradavické školy 
a své koleje budou studenti ukládat kouzelné vzpomínky 
na toto studium. Při odpoledním programu měla velký 
úspěch hra famfrpál. Rozšířili jsme si také vědomosti 
nejen z oblasti bradavické školy. Studenti uléhali s oče-
káváním, co asi bude na bradavické škole zítra! Carpe 
retractum

DEN TŘETÍ
Dnešní studium bylo náročné, ale zvládli jsme dokončit 
naše stejnokroje i nějaké hry na zeleném pažitu. V odpo-
ledním programu všechny koleje plnily úkoly a hrály hry, 
při kterých se získávaly ingredience do kouzelnického lek-
tvaru. Závěrečný oheň s opékáním večeře a vařením lek-
tvaru byl za zpěvu bradavické hymny nezapomenutelný.

DEN ČTVRTÝ
Studenti dnes vyrazili na výpravu do okolí Bradavic. Bylo 
potřeba postavit mohyly pro Albuse Brumbála. Všichni 
se tohoto úkolu ujali s velkým nasazením a stavby byly 
opravdu impozantní, některé i na nominaci stavba roku. 
Po obědovém řízečku se lépe pracovalo na našem de-
níku a hned poté se utkaly všechny koleje ve famfrpálu. 
Boj to byl urputný a všichni bojovali ze všech sil, šlo 
přece o první místo. Sladká večeře dodala energii pro 
kostýmovanou diskotéku. Ve fotokoutku se každý mohl  
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zvěčnit na památku s kamarádem i bez. Při svitu hvězd 
se odehrála noční výprava, ale ptáka Klofana nepotkal 
nikdo. Usínalo se tentokrát rychle a nikdo nestačil říct 
ani Ascendio.

Poslední zprávy z Bradavic:
snídaně, balení, úklid, hry..., ale také celkové vyhodno-
cení a diplomy pro všechny koleje (úžasní byli všichni). Již 

tradiční autogramiáda a podpisy na tričku budou krásnou 
vzpomínkou na týden strávený s Harry Potterem i Hermi-
onou. Na nástupiště 9 ¾ , po jako obvykle vynikajícím 
obědě, nepřijel tentokrát vlak, ale autobus, jež všechny 
studenty dopravil do domovů z kouzelnické školy čar  
a kouzel. Snad každý si odvezl něco jako kámen mudrců 
ve formě vzpomínek, přátelství, … Fianto Duri.

-Markéta Kupská-

Ocenění pro žáky elektrotechnických škol
V květnu se po roce ve Velkém zrcadlovém sále MŠMT v Praze opět konalo 
slavnostní udílení ocenění pro žáky elektrotechnických škol, certifikovaných 
pro energetiku, sdružených v Českém svazu zaměstnavatelů v energetice. 

Žáky nominuje každá ze škol dle 
interních kritérií, jako jsou prospěch, 
úspěchy v soutěžích, aktivní repre-
zentace školy atd. Za SŠEE byl letos 
vybrán žák ze 3. ročníku Adam Šír. 

Společně s oceněnými žáky se 
slavnostního aktu zúčastnili také ře-
ditelé členských škol. Diplomy a po-
ukázky na nákup zboží předávali 
kromě ředitele ČSZE Richarda Vid-
ličky také vrchní ředitel sekce vzdě-
lávání a mládeže MŠMT Jan Mareš, 
náměstek ministra školství Jaroslav 

Miller a za zaměstnavatele v ener-
getice generální ředitel společnosti 
PREdistribuce Milan Hampl. Sou-
částí programu pro žáky byla mož-
nost vyzkoušet si pilotování letadla 
Boeing 737 na leteckém simulátoru.

Organizátoři tohoto ocenění si 
kladou za cíl zviditelnit odborné 
technické vzdělávání a podporovat 
talentované žáky. Zejména v elek-
trotechnice a energetice vzrůstá 
poptávka po pracovnících. Díky člen-
ství ve svazu a široce rozvinuté spo-

lupráci odborných středních škol se 
zaměstnavateli může studium lépe 
odpovídat na požadavky trhu práce.

Při slavnostním udílení cen ge-
nerální ředitel společnosti PREdis-
tribuce Milan Hampl uvedl, že „po-
ptávka po kvalitních absolventech 
škol v oboru vzrůstá a zaměstnava-
telé jsou nuceni intenzivně řešit je-
jich nedostatek“. A dodal, že „svět 
energetiky se výrazně změnil, ener-
getici zejména s IT znalostmi jsou pro 
obor velmi cenní”.

Podle zjištění ČSZE zájem žáků 
o studium oborů skupiny 26 Elekt-
rotechnika a energetika postupně 
vzrůstá. Řada rodičů začíná vnímat, 
že technické školy nabízí přípravu 
jejich dětí na perspektivní povolání 
s výhledem na dobré uplatnění na 
trhu práce a s tím spojené odpovída-
jící finanční ohodnocení.

-Petra Spáčilová-

Revitalizace dřevin na ostrůvku a v okolí místního rybníka
Rada obce v rámci zvýšení bezpečnosti na ostrůvku míst-
ního rybníka a jeho okolí rozhodla o provedení dendro-
logického průzkumu dřevin v tomto prostoru. Tuto práci 
zadala Ing. Zelenému, autorizovanému zahradnímu 
a krajinářskému architektovi. Ten provedl hodnocení 
současného stavu dřevin a zároveň jejich inventarizaci. 
V dokumentu, který vypracoval, doporučil, jaké dřeviny by 
byly vhodné pro náhradní výsadbu.
Při hodnocení současného stavu stromů zjistil, že vět-
šina starších dřevin je silně poškozena dřevokaznými 

houbami a přirozeným stárnutím stromů. 
Jedním z faktorů je i fakt, že na ostrůvku 
se drží silně vlhké prostředí a ne všechny 
dřeviny jsou k takovému prostoru přizpůsobené. Mezi 
vodní hladinou a trávníkovou plochou je neproniknutelná 
bariéra náletových dřevin mladšího charakteru.
Při terénním průzkumu dřevin ostrůvku bylo nutné za-
jistit v první řadě bezpečnost možných pádů dřevin, 
které ještě mohou nahradit kostru dřevin po odstraně-
ných starých dřevinách. Tomuto hodnocení byl přítomen 

Všichni ocenění žáci

Adam Šír a p. ředitel O. Životský
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pan Gottvald, který si označil stromy, které je potřeba  
pokácet. Dále stromy, na kterých je třeba provést odleh-
čení korun a zlepšení těžiště stromů, hlavně u vrb a olší. 
Kácení stromů bylo velmi složité, protože se provádělo 
často nad vodní plochou, a proto se musely kmeny a velké 
větve z vody vytáhnout traktorem a další mechanizací.
Na závěr průzkumu Ing. Zelený navrhl, které dřeviny by 
bylo vhodné použít na náhradní výsadbu:

Dub letní – Quercus robur      10 ks
Vrba bílá převislá – Salix alba „Tristis“     10 ks
Jasan ztepilý – Fraxinus excelsior     10 ks 
Olše lepkavá – Alnus glutinosa     15 ks
Buk lesní – Fagus sylvatica          5 ks

Velikost je vzhledem ke špatnému profilu břehového po-
vrchu stanovena na menší jedince o průměru balu 20 cm 

a výšky 150–175 cm. U každé dřeviny je kůl s úvazkem.
Obec za tuto akci zaplatila 200 000 Kč. V této částce 
jsou zahrnuty položky: dendrologický průzkum, kácení 
včetně úklidu a cena za novou výsadbu.

-místostarosta-

Kulturní léto 2023 
obec Sokolnice

Předkapela Jay Delver od 18:00

Koncert MICHALA PROKOPA od 20:00

PRANTY 2023 – Spolek přátel dobrého vína ve spolupráci s kulturní komisí

Ochutnávka vín pod Mohylou míru od 14:00

LETNÍ KINO – promítání pod širým nebem v areálu Předky

Mezigenerační den v domově 
seniorů na nádvoří zámku

zájezd do Prahy na představení 
Divadla na Vinohradech  
BALADA PRO BANDITU K
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7. 7. 2023
Zámecký park 

15. 7. 2023
Ve vinohradu 
u R. Janouška

28. 7. 2023
Areál Předky

DIVADELNÍ VEČER – od 20:30
KRVAVÁ HENRIETA ANEB JEDNO JARO V PAŘÍŽI 
(vystoupení spolku Stodola Jiříkovice)

5. 8. 2023 
Zámecký park

9. 9. 2023 28. 9. 2023

JEDNOTLIVÉ AKCE BUDOU JEŠTĚ BLÍŽE UPŘESNĚNY.

NA CO SE MŮŽETE TĚŠIT PO PRÁZDNINÁCH:
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Zprávy z rady
● Smlouva o poskytnutí dotace na údržbu cyklostezek
Starosta obce požádal o poskytnutí dotace v rámci dotač-
ního programu „Podpora udržování čistoty cyklistických 
komunikací a úpravy běžeckých lyžařských tratí v Jiho-
moravském kraji v roce 2023“. Zastupitelstvo Jihomo-
ravského kraje v souladu s ustanovením § 36 písm. d) 
zákona č. 129/2000 Sb., o krajích (krajské zřízení), ve 
znění pozdějších předpisů, na svém 18. zasedání ko-
naném dne 27. 4. 2023 usnesením č. 1798/23/Z18 
rozhodlo o poskytnutí dotace a uzavření smlouvy. Rada 
obce schválila text a uzavření smlouvy o poskytnutí do-
tace z rozpočtu JMK v rámci dotačního programu „Pod-
pora udržování čistoty cyklistických komunikací a úpravy 
běžeckých lyžařských tratí v Jihomoravském kraji v roce 
2023” mezi JMK a obcí Sokolnice a uložila starostovi po-
depsat předmětnou smlouvu.
● Nákup dvou kusů solárních svítidel VO
V loňském roce proběhla rekonstrukce ul. Na Skalce. Nyní 
byl od občanů vznesen požadavek na doplnění veřejného 
osvětlení u horní části garáží. S ohledem na skutečnost, 
že v předmětném místě není vedena síť veřejného osvět-
lení, je předložena RO cenová nabídka na umístění dvou 
solárních svítidel. Rada obce na svém 14. zasedání dne 
3. 4. 2023 přerušila projednání tohoto bodu za účelem 
zjištění účinnosti těchto solárních svítidel a uložila tajem-
nici zjistit reference od obcí, kde jsou tato svítidla již po-
užívána. Paní tajemnice zjistila následující skutečnosti: 
Obec Ráječko využívá několik kusů solárních svítidel roz-
ptýlených po obci po dobu 4 let. Pan starosta uvedl, že za 
celé 4 roky došlo pouze jednou k výpadku v období Vá-
noc, kdy světla 4 dny nesvítila. Bylo to z důvodu dlouho-
dobé inverze v tomto období. Celkově pan starosta obce 
Ráječko hodnotí funkčnost osvětlení velmi dobře a ná-
kup svítidel doporučuje. Obec Žeravice pořídila několik 
svítidel do odlehlé ulice, kde není možnost kabelového 
připojení. Nyní mají svítidla po dobu 5 let a zcela bez zá-
vad. Pan starosta uvedl, že s ohledem na skutečnost, že 
zde není vysoká frekvence procházejících osob, a s ohle-
dem na úsporu mají světlo nastaveno na sníženou inten-
zitu, kdy však obsahuje čidlo, jež reaguje na pohyb a ze-
sílí tedy intenzitu osvětlení při průchodu osob. Celkově 
pan starosta obce Žeravice hodnotí solární svítidla velmi 
pozitivně a doporučuje jejich použití. Baterie jsou odolné 
a dá se vše nastavit dle potřeb uživatele; výpadek svícení 
nebyl zaznamenán. Rada obce schválila pořízení dvou 
kusů solárních svítidel od společnosti Bartek rozhlasy, 
s. r. o. Podlesí 12, 757 01 Valašské Meziříčí, a uložila 
tajemnici v termínu do 16. 6. 2023 zajistit objednávku 
na pořízení a montáž dvou kusů solárních svítidel od této 
společnosti. 
● Smlouva o poskytnutí dotace 
Radě obce byl předložen návrh smlouvy o poskytnutí do-
tace z rozpočtu Jihomoravského kraje. 
Předmětem smlouvy je poskytnutí účelové neinvestiční 
finanční podpory na základě dotačního programu „Pod-
pora rodinné a seniorské politiky na úrovni obcí“ pro rok 
2023. Rada obce schválila text a uzavření smlouvy o po-

skytnutí dotace z rozpočtu JMK v rámci dotačního pro-
gramu „Podpora rodinné a seniorské politiky na úrovni 
obcí“ pro rok 2023 mezi JMK a obcí Sokolnice a uložila 
starostovi podepsat předmětnou smlouvu nejpozději do 
15. 6. 2023. 
● FRAZPET s. r. o. – 

Novostavba víceúčelového objektu na p. č. 488 
V návaznosti na dokončenou architektonickou studii 
obdržela rada obce cenovou nabídku od firmy FRAZPET 
s. r. o., Úvoz 493/29, 602 00 Brno, IČ 08826854, na 
vypracování projektové dokumentace ve stupni pro spo-
lečné povolení novostavby víceúčelového objektu, opěrná 
zeď a pozemní komunikace na pozemku parc. č. 488, 
k. ú. Sokolnice. Rada obce schválila cenovou nabídku 
od firmy FRAZPET s. r. o., Úvoz 493/29, 602 00 Brno, 
IČ 08826854, na vypracování projektové dokumentace 
ve stupni pro společné povolení novostavby víceúčelo-
vého objektu, opěrná zeď a pozemní komunikace na po-
zemku parc. č. 488, k. ú. Sokolnice.
● Smlouva o poskytnutí dotace 
Radě obce byl předložen návrh smlouvy o poskytnutí do-
tace z rozpočtu Jihomoravského kraje. 
Předmětem smlouvy je poskytnutí účelové neinvestiční 
finanční podpory na základě dotačního programu „Zhoto-
vení lidových krojů ze Sokolnic“ pro rok 2023. Rada obce 
schválila text a uzavření smlouvy o poskytnutí dotace 
z rozpočtu JMK v rámci dotačního programu „Zhotovení 
lidových krojů ze Sokolnic“ pro rok 2023 mezi JMK a obcí 
Sokolnice a uložila starostovi podepsat předmětnou 
smlouvu nejpozději do 15. 6. 2023. 
● Smlouva o umístění zařízení
Rada obce schválila na svém 16. zasedání dne 2. 5. 2023 
projekt „Nápis Sokolnice“ na kopci v bývalém vojenském 
prostoru „palpost“, kdy náklady na výrobu nápisu a jeho 
každoroční instalaci a demontáž zajistí žadatel. Jedná se 
o vybudování nápisu „Sokolnice“ na kopci v bývalém vo-
jenském prostoru „palpost“. Nápis by byl orientován na 
stranu k ulici Polní – ke vjezdu. Písmena by byla odníma-
telná, v rozměrech 2,2 až 2,5 m a cca 1,25 m široká, vy-
robená z dřevěných OSB desek. RO předložena smlouva 
o umístění zařízení mezi obcí Sokolnice a žadatelem. 
Rada obce přerušila projednávání tohoto bodu s žádostí 
o doplnění jejího obsahu. 
● Oprava křížů u hřbitova a na ul. Telnická
Společnost S:LUKAS s. r. o., Brno, předložila cenovou 
nabídku (dále jen „CN“) na rekonzervaci soklů na kříži 
U Hřbitova a na kříži při ulici Telnická. Cenová nabídka 
byla stanovena ve výši 48.000 Kč bez DPH 21 %. Rada 
obce schválila předloženou CN ve výši 48.000 Kč bez 
DPH na opravu křížů u hřbitova a na ulici Telnická a ulo-
žila tajemnici nejpozději do 16. 6. 2023 sdělit spol. S:LU-
KAS s. r. o. rozhodnutí rady.
● Smlouva o poskytnutí dotace JMK – 

Změna územního plánu č. 2 
Radě obce byl předložen návrh smlouvy o poskytnutí do-
tace z rozpočtu Jihomoravského kraje. 
Předmětem této smlouvy je poskytnutí účelové investiční 
finanční podpory z rozpočtu poskytovatele ve formě do-
tace na realizaci projektu „Změna územního plánu č. 2“ 
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Sokolnice. Dotace je poskytována na základě dotačního 
programu „Dotace obcím na zpracování územních plánů 
2023“. Rada obce schválila text a uzavření smlouvy 
o poskytnutí dotace z rozpočtu JMK na realizaci projektu 
„Změna územního plánu č. 2“ pro rok 2023 mezi JMK 
a obcí Sokolnice.
Rada obce uložila starostovi podepsat předmětnou 
smlouvu nejpozději do 16. 6. 2023. 
● Vybudování splaškové kanalizace ul. Telnická – 

dodatek č. 1
Nyní probíhá realizace rekonstrukce kanalizace na ulici 
Telnická na základě Smlouvy o dílo se společností Vodá-
renské akciové společnosti, a. s., se sídlem Soběšická 
820/156, Lesná, 638 00 Brno, která byla schválena na 
13. jednání rady obce dne 21. 3. 2023. Nyní je radě obce 
předložen dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo. Předmětem 
dodatku je změna rozsahu díla, vyplývající z nepředpo-
kládaných poměrů v území. Při realizaci stavby byla zjiš-
těna skutečnost, kdy stávající kanalizační řad splaškové 
kanalizace v navržené trase je proveden z potrubí D 150. 
Pro budoucí výstavbu polyfunkčního domu a napojení 
na splaškovou kanalizaci je tato dimenze nedostačující, 
a proto je nutné v této části trasy kanalizace vyměnit po-
trubí za větší dimenzi D 200. Další změna spočívá v pro-
vedení řadu dešťové kanalizace, která je v souběhu se 
splaškovou kanalizací. Toto řešení je spojené s budoucí 
výstavbou polyfunkčního domu, kde bude potřeba od-
vodnit zpevněné plochy a střechy a tyto napojit do deš-
ťové kanalizace. Rada obce schválila text a uzavření 
dodatku č. 1 ke Smlouvě o dílo mezi obcí Sokolnice 
a společností Vodárenská akciová společnost, a.s., se 
sídlem Soběšická 820/156, Lesná, 638 00 Brno. Rada 
obce uložila starostovi nejpozději do 30. 6. 2023 uza-
vřít dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo mezi obcí Sokolnice 
a společností Vodárenská akciová společnost, a. s., se 
sídlem Soběšická 820/156, Lesná, 638 00 Brno a ta-
jemnici nejpozději do 30. 6. 2023 sdělit rozhodnutí  
žadateli.
● Koupě RD, ul. Masarykova
Obec byla informována o zvážení možnosti odkoupení ro-
dinného domu na ulici Masarykova 32, na p. č. 805/1, 
v k. ú. Sokolnice. Tento objekt by mohl být využit ve pro-
spěch obce. Rada obce vzala na vědomí možnost koupě 
rodinného domu na ulici Masarykova 32, na p. č. 805/1, 
v k. ú. Sokolnice. Rada obce nedoporučila zastupitelstvu 
obce koupi rodinného domu na ulici Masarykova 32, na 
p. č. 805/1, v k. ú. Sokolnice. 
● Odkup pozemku p. č. 1691/21 obcí
Rada obce na svém zasedání projevila zájem o možnou 
koupi pozemku na p. č. 1691/21 o výměře 614 m2 v lo-
kalitě nových staveb na ulici Šlapanická. Sousední po-
zemek p. č. 1691/23 o výměře 1703 m2 je v majetku 
obce, koupí by tedy došlo o navýšení na celkovou výměru 
2317 m2. Tento pozemek by v budoucnu mohl být využit 
ve prospěch občanů a samotnému rozvoji obce. Na zá-
kladě podnětu rady obce inicioval pan starosta jednání 
se společností S.O.K.real, a. s., na kterém vyjednal nabíd-
kovou cenu pro obec 6.000 Kč za m2. Rada obce vzala na 
vědomí možnost odkupu pozemku na p. č. 1691/21 o vý-

měře 614 m2 na ulici Šlapanická v k. ú. Sokolnice. Rada 
obce doporučila zastupitelstvu obce koupi pozemku p. č. 
1691/21 o výměře 614 m2 na ulici Šlapanická v k. ú. 
Sokolnice, za nabídkovou cenu 6.000 Kč za m2. 
● Novostavba RD ul. Předky
Obec obdržela žádost o vyjádření k projektové doku-
mentaci k akci „Novostavba rodinného domu“ v k. ú. 
Sokolnice. Předložená PD byla zaslána zpracovateli ÚP 
Sokolnice Ing. Jiřímu Matuškovi k vyjádření. Tento uvedl, 
že předložený návrh nerespektuje předepsanou zasta-
vitelnost stavebního pozemku stanovenou platnou ÚPD 
na 35 % a nerespektuje ustanovení §25 odst. 1 vyhl. 
501/2006 Sb. v aktuálním znění, o vzájemných odstu-
pech staveb. Při odstupu 2 m od společné hranice sta-
vebních pozemků není možné umístění okna z obytné 
místnosti, jak je v PD navrženo. Také je velmi pravděpo-
dobné, že prosvětlení hlavního obytného prostoru bude 
vzhledem k navrženému zastřešení terasy nedostatečné, 
ale toto je v kompetenci orgánů hygieny, které by měly 
mít výhrady k umístění tepelného čerpadla. Rada obce  
nevydala souhlasné stanovisko k předložené PD novo-
stavby RD na ulici Předky, v k. ú. Sokolnice.
● Smlouva o přeložce EGD a. s. – kasárna Předky
V bývalém areálu kasárny Předky bylo v minulosti zří-
zeno travnaté hřiště, které užívá nejen odd. futsalu, ale 
i široká veřejnost. S ohledem na tuto skutečnost, obec 
plánuje do budoucna vybudovat na p. č. 1696/1 v k. ú. 
Sokolnice zázemí pro toto sportoviště. Nyní obec podala 
žádost o připojení k distribuční soustavě na odběrném 
místě na p. č. 1696/1 v k. ú. Sokolnice. Společnost 
EG.D., a. s. předkládá radě obce smlouvu o přeložce 
číslo 9090013447. Rada obce schválila text a uzavření 
smlouvy o přeložce číslo 9090013447 mezi společností 
EG.D, a. s., a obcí Sokolnice. Rada obce uložila starostovi 
podepsat předmětnou smlouvu nejpozději do 23. 6. 2023 
a tajemnici nejpozději do 23. 6. 2023 sdělit rozhodnutí  
žadateli.
● Nedovolené pokácení dřevin na ul. Průchodní
Dne 2. 1. 2023 došlo k nedovolenému kácení a odci-
zení dvou dřevin ve vlastnictví obce Sokolnice na ulici 
Průchodní, p. č. 85/1 v k. ú. Sokolnice. Tyto skutečnosti 
byly oznámeny PČR, obvodní oddělení Židlochovice, které 
zahájilo prověřování ve věci podezření ze spáchání pře-
činu krádeže. V této věci je obec zastoupená právním 
zástupcem panem Mgr. et Mgr. Peterem Mrázikem. Na 
základě znaleckého posudku z oboru ochrany přírody, 
odvětví dendrologie, vypracovaného soudním znalcem 
doc. Ing. Lubošem Úradníčkem, CSc., je stanovena způ-
sobená škoda ve výši 35.146,80 Kč. Na základě těchto 
zjištěných skutečností bylo v dané věci ukončeno prově-
řování a věc byla předána PČR, Krajské ředitelství JmK, 
Územní odbor Brno-venkov, oddělení obecné kriminality, 
Rybářská 17, 611 33 Brno. Rada obce vzala na vědomí, 
že věc byla předána PČR, Krajské ředitelství JmK, Územní 
odbor Brno-venkov, oddělení obecné kriminality, Rybář-
ská 17, 611 33, Brno. Rada obce uložila Mgr. et Mgr. 
Peteru Mrázikovi vymáhat zaplacení způsobené škody  
v plné výši a uložila tajemnici nejpozději do 6. 6. 2023 
sdělit požadavek rady obce právnímu zástupci obce 
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ve věci nedovoleného kácení dřevin na ulici Průchodní 
p. č. 85/1 v k. ú. Sokolnice. 
● Smlouva se společností RTS a. s.
RO byl předložen návrh příkazní smlouvy na výkon zada-
vatelských činností na zakázce zadávané jako nadlimitní 
veřejná zakázka na stavební práce s názvem „Přístavba 
ZŠ v Sokolnicích“. Rada obce schválila text a uzavření 
Příkazní smlouvy č. 7584/2023 na výkon zadavatel-
ských činností se spol. RTS, a. s., Lazaretní 13, 615 00 
Brno, IČO 255 33 843. Rada obce uložila tajemnici do 
16. 6. 2023 sdělit spol. RTS, a. s., schválení uzavření Pří-
kazní smlouvy č. 7584/2023 na výkon zadavatelských 
činností na stavbu s názvem „Přístavba základní školy 
v Sokolnicích“. Dále uložila starostovi uzavřít nejpozději 
do 16. 6. 2023 Příkazní smlouvu č. 7584/2023na výkon 
zadavatelských činností se spol. RTS, a. s., Lazaretní 13, 
615 00 Brno, IČO 255 33 843.
● Koupě objektu bývalé restaurace u Husara 
Obec byla informována, že objekt bývalé restaurace 
U Husara, který se nachází na p. č. 85/5 a p. č. 86 v k. ú. 
Sokolnice, je v současnosti na prodej. Na základě těchto 
skutečností pan starosta inicioval osobní schůzku s ma-
jitelem objektu, se kterým projednal možnou koupi ob-
jektu obcí Sokolnice. 
Rada obce vzala na vědomí informace o možnosti odkou-
pení objektu bývalé restaurace U Husara na p. č. 85/5 
a p. č. 86 v k. ú. Sokolnice a doporučila zastupitelstvu 
obce tento objekt koupit. 
● Vybudování plynové přípojky pro RD, Telnická
Obec obdržela žádost o vyjádření ke stavbě plynovodní 
přípojky v ulici Telnická. K žádosti je přiložená situ-
ace s trasou plánované přípojky plynu. Návrh smlouvy 
o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene na stavbu 
přiložen není. Na ulici Telnická nyní probíhá plánovaná re-
konstrukce kanalizace a následně také vozovky. Rekon-
strukce byla plánována v mnoha předchozích letech. Nyní 
je již položena asfaltová vrstva. Plynovod je veden cca 
35 až 50 cm pod asfaltovou plochou silnice. Vybudování 
plynové přípojky by tedy znamenalo opětovné narušení 
nové asfaltové plochy nejen v této délce, ale také vybudo-
váním montážní jámy o velikosti cca 120 cm x 100 cm. 
Rada obce nevydala souhlas s vybudováním nízkotlaké 
plynové přípojky pro RD na ulici Telnická. 
● Odstranění dvorní stavby 

a přístavba stávajícího RD – Komenského 303 
Obec obdržela žádost Sokolnice o stanovisko obce k zá-
měru „Odstranění dvorní stavby a přístavba stávajícího 
RD“. Žadatel neměl doloženou kompletní PD, chybí po-
žárně bezpečnostní řešení a také projektová dokumen-
tace stávající části rodinného domu. Rada obce přerušila 
projednávání tohoto bodu do doby doplnění kompletní 
projektové dokumentace, požárně bezpečnostního ře-
šení, výkresy stávající části rodinného domu a výpočet 
parkovacích stání. 
● CN na vypracování studie 

na výstavbu železniční zastávky v Sokolnicích
Radě obce byla předložena cenová nabídka na vypraco-
vání studie na výstavbu železniční zastávky v Sokolnicích, 
kterou inicioval pan starosta. Vypracovaná dokumentace 

by zahrnovala studii na umístění zastávky, posouzení 
realizovatelnosti a účelnosti vybudování návazné infra-
struktury v blízkosti navrhované železniční zastávky – 
parkoviště P+R, K+R, B+R (odstavná místa a stojany na 
kola), zastávka návazné dopravy atd. Následně by také 
byl předložen návrh řešení přístupových cest k nové že-
lezniční zastávce včetně vazby na okolní komunikace 
obce. Rada obce schválila cenovou nabídku na vypraco-
vání studie na výstavbu železniční zastávky v Sokolnicích 
a uložila tajemnici nejpozději do 23. 6. 2023 sdělit roz-
hodnutí rady obce žadateli. 
● Žádost o povolení asistence 

dobrovolných hasičů obce Sokolnice
TJ Sokol Sokolnice požádala o souhlas o povolení asis-
tence dobrovolných hasičů dne 15. 6. 2023 z důvodu 
přepravy nadměrného nákladu – hodové májky. Dále 
také žádá o dar do tomboly. Rada obce schválila žádost 
TJ Sokol Sokolnice o povolení asistence dobrovolných 
hasičů dne 15. 6. 2023 z důvodu přepravy nadměrného 
nákladu – hodové májky. Rada obce uložila starostovi za-
jistit součinnost hasičů z důvodu přepravy nadměrného 
nákladu – hodové májky a schválila věcný dar do tomboly 
ve formě balíčku s dárkovými předměty s logem obce.
● Žádost o povolení uzavírky MK 

a nařízení objížďky – ul. Šlapanická, Borky 
Obci byla doručena žádost společnosti S.O.K. stavební, 
spol. s. r. o., Střítež, Hrotovická – Průmyslová zóna 162, 
PSČ 674 01, IČ 25548484, v zastoupení společnosti Sig-
nex s. r. o., Holzova 138, 627 00 Brno, IČ 49971344, 
o povolení uzavírky místní komunikace a nařízení ob-
jížďky z důvodu realizace přípojek IS na ulici Šlapa-
nická v křižovatce s ul. Borky. Uzavřený úsek má délku 
cca 65 metrů. Objížďka bude vedena po ulicích Šlapa-
nická, U Bažantnice a Borky. MěÚ Šlapanice vydal dne 
22. 5. 2023 veřejnou vyhlášku pro stanovení přechodné 
úpravy provozu na pozemní komunikaci (přechodné do-
pravní značení). Požadovaný termín přechodné úpravy 
provozu je od 5. 6. 2023 do 30. 6. 2023, skutečný ter-
mín bude upřesněn. Přechodná úprava provozu musí 
být provedena jen na nezbytně nutnou dobu. Společnost 
SIGNEX, spol. s. r. o., provede instalaci dopravního zna-
čení a je odpovědná za řádné provedení dopravně bez-
pečnostního opatření, jeho udržování, úplnost a včasné 
odstranění. Uzavírka nebude mít vliv na osobní linko-
vou dopravu, nedojde k přemístění zastávek. Obci byly 
doručeny situace přechodného značení, souhlas PČR 
a souhlas obce. OU Sokolnice, silniční správní úřad ve 
věci místních komunikací, žádá RO o vyjádření týkající se 
místních komunikací v obci Sokolnice. Rada obce souhla-
sila s uzavírkou pozemní komunikace na ul. Šlapanická 
a Borky a s nařízením objížďky dle předložené situace 
přechodného dopravního značení v souvislosti s reali-
zací přípojek IS v křižovatce ul. Šlapanická, ul. Borky. RO 
schvaluje souhrn podmínek uzavírky, jež jsou uvedeny 
v příloze projednávaného materiálu a musí být při prová-
dění prací dodrženy. Tyto podmínky budou též součástí 
rozhodnutí OÚ Sokolnice, silničně správního úřadu ve 
věci místních komunikací, Komenského 435, 664 52 
Sokolnice. Rada obce uložila starostovi do 31. 5. 2023  
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zaslat souhlas obce s uzavírkou pozemní komunikace 
a nařízení objížďky ul. Šlapanické, U Bažantnice a ul. 
Borky, vč. podmínek a termínu realizace.
● Žádost ZUK – ul. Šlapanická, Borky
Obci byla doručena žádost společnosti S.O.K. stavební, 
spol. s. r. o., Střítež, Hrotovická – Průmyslová zóna 162, 
PSČ 674 01, IČ 25548484, v zastoupení společnosti Sig-
nex s. r. o., Holzova 138, 627 00 Brno, IČ 49971344, 
o povolení zvláštního užívání komunikace ZUK pro sta-
vební práce. OÚ Sokolnice, silniční správní úřad ve věci 
místních komunikací, žádá obec o vyjádření ve věci po-
volení zvláštního užívání komunikace ZUK pro stavební 
práce na křižovatce ulic Šlapanická a Borky v obci So-

kolnice. Rada obce vyslovila souhlas s vydáním povolení 
zvláštního užívání komunikace ZUK pro stavební práce 
na křižovatce ulic Šlapanická a Borky dle předložené 
situace v souvislosti s realizací přípojek IS a schválila 
souhrn podmínek pro zvláštní užívání komunikace ZUK, 
které jsou uvedeny v příloze projednávaného materiálu 
a musí být při provádění prací dodrženy. Tyto podmínky 
budou také součástí rozhodnutí OÚ Sokolnice, silničně 
správního úřadu ve věci místních komunikací, Komen-
ského 435, 664 52 Sokolnice. Rada obce uložila staros-
tovi do 31. 5. 2023 zaslat souhlas obce k vydání povo-
lení zvláštního užívání komunikace ZUK, vč. podmínek  
realizace. -OÚ-

Organizátor Název akce Místo konání Začátek Konec Další důležité informace

Če
rv

en
ec

 2
02

3

7. Pátek Kulturní komise 
obce Sokolnice

Předkapela Jay Delver                
Koncert MICHALA PROKOPA Zámecký park 18.00

20.00 Kulturní léto 2023

10. Pondělí

LÍPA komunitní 
centrum Minitábor 1 Sokolnice 8.00 16.00 Lípa KC  

na ul. Masarykova 35

11. Úterý

12. Středa

13. Čtvrtek

14. Pátek

15. Sobota

Spolek přátel dobrého 
vína ve spolupráci 
s Kulturní komisí  
obce Sokolnice

PRANTY 2023 
Ochutnávka vín 
pod Mohylou míru

„Ve vinohradu 
u R. Janouška“ 14.00 Kulturní léto 2023

17. Pondělí

LÍPA komunitní 
centrum

Příměstský tábor: 
Podivuhodné příběhy 
a Souboj titánů

Sokolnice 8.00 16.00 Lípa KC  
na ul. Masarykova 35

18. Úterý

19. Středa

20. Čtvrtek

21. Pátek

24. Pondělí

LÍPA komunitní 
centrum Minitábor 2 Sokolnice 8.00 16.00 Lípa KC  

na ul. Masarykova 35

25. Úterý

26. Středa

27. Čtvrtek

28. Pátek

28. Pátek Kulturní komise 
obce Sokolnice Letní kino Areál Předky 

Sokolnice

Kulturní léto 2023
promítání pod širým 
nebem

Sr
pe

n 
20

23

5. Sobota Kulturní komise 
obce Sokolnice

KRVAVÁ HENRIETA ANEB 
JEDNO JARO V PAŘÍŽI Zámecký park 20.30

Kulturní léto 2023 
Divadelní večer 
(vystoupení spolku 
Stodola Jiříkovice)

7. Pondělí

LÍPA komunitní 
centrum

Příměstský tábor: 
Stroj času 
a Záhada hlavolamu

Sokolnice 8.00 16.00 Lípa KC  
na ul. Masarykova 35

8. Úterý

9. Středa

10. Čtvrtek

11. Pátek

Kalendárium
Orientační seznam akcí, které se uskuteční v naší obci  
v červenci až září. Uzávěrka Sokolnického zpravodaje je 

v časovém předstihu, proto si pořadatelé akcí vyhrazují 
právo na změnu. O podrobnostech se včas informujte 
také pomocí jiných informačních zdrojů. Za pochopení 
děkuje Komise pro vydávání Sokolnického zpravodaje.
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Zá
ří 

20
23

8. Pátek LÍPA komunitní 
centrum Den otevřených dveří Sokolnice 13.00 18.00 Lípa KC  

na ul. Masarykova 35

9. Sobota Domov pro seniory 
Sokolnice Mezigenerační den

Domov pro 
seniory 
Sokolnice – 
nádvoří zámku

celodenní Program bude upřesněn

9. Sobota TJ Sokol Sokolnice Oslava 90. let házené Házenkářské 
hřiště Sokolnice celodenní

16. Sobota TJ Sokol Sokolnice Noční cesta za pokladem Zámecký park 18.00 20.00 Program bude upřesněn

20. Středa LÍPA komunitní 
centrum Meet & code Sokolnice 17.00 19.00 Datum bude upřesněno

23. Sobota LÍPA komunitní 
centrum Mini městečko Sokolnice Sokolnice 10.00 16.00 Lípa KC  

na ul. Masarykova 35

24. Neděle TJ Sokol Sokolnice Podzimní burza dětského 
oblečení a hraček

Sokolovna 
Sokolnice 12.30 18.00

Burza dětského 
oblečení, hraček 
a sportovních potřeb

28. Čtvrtek Kulturní komise 
obce Sokolnice Balada pro banditu

Divado na 
Vinohradech 
Praha

Program bude upřesněn

Organizátor Název akce Místo konání Začátek Konec Další důležité informace
Sr

pe
n 

20
23

21. Pondělí

LÍPA komunitní 
centrum

Příměstský tábor: 
Zvířata na útěku 
a Transylvánie

Sokolnice 8.00 16.00 Lípa KC  
na ul. Masarykova 35

22. Úterý

23. Středa

24. Čtvrtek

25. Pátek

26. Sobota TJ Sokol Sokolnice
Saň Day Guláš Fest 2023  
MILIONS, KRABAT, 
VILEM ČOK A BYPASS

Sokolnice 12.00 02.00 Házenkářské hřiště 
Sokolnice

Rozhovor s paní Paulukovou
Anna Pauluková, ročník 1948, rodačka ze Sokolnic, kte-
rou snad musel potkat každý obyvatel obce

Kde jste se narodila?
V Sokolnicích přímo doma u rodičů, takříkajíc na oto-
manu. Maminka přišla z nákupu a najednou přišel oka-
mžik mého narození, což maminka zvládla doma sama.
S rodiči jsme bydleli v domě mých prarodičů v ulici Na 
Padělkách. Tato ulice je se mnou spjata celý život. Jako 
malá jsem na ní vyrůstala a nyní jsem se do ní vrátila  
a bydlím v domě své mladší dcery a její rodiny. V původ-
ním domě prarodičů bydlí můj bratr.

Jak vzpomínáte na své dětství?
Měla jsem pěkné dětství. Hrávali jsme si s dalšími dětmi 
z ulice, např. s kluky Doleželovými, sourozenci Stejska-
lovými nebo Maruškou Jílkovou, kterou jsem později do-
provázela na poutě do Tuřan. Než jsme šli do školy, tak 
jsme si na konci ulice hrávali s balonem a skákali přes 
švihadlo. Odpoledne jsme pak chodili pást husy, kačeny 
a kozy k rybníku, který býval kousek od dnešní kruhové 
křižovatky za obcí. Chodilo se tam polní cestou podél 
hlavní silnice, která byla lemována třešněmi. U rybníka 
jsme si pak hráli. Chodili jsme tam i v zimě a jezdili jsme 
na rybníce na krách ledu. Také jsme si hrávali v loka-
litě na skalce na vojáky a házeli po sobě hliněné koule  
a v zimě polévali kopec vodou, aby to více klouzalo. Nave-

čer jsme pak hrávali v naši ulici na schovávanou, čemuž 
pomáhalo i to, že tehdy ještě nebyly zahrady kolem domů 
oplocené. Když ale tatínek zapískal, tak jsem musela 
hned domů.

Tatínek byl tedy přísný?
Ano. Vyžadoval od nás dětí doma poslušnost a pořádek. 
Ale uměl se také bavit a velmi rád tančil. Mnohem později 
se i stalo, že jsme byli na zábavě a rovnou z ní jsme pak 
spolu jeli do zaměstnání, aniž bychom šli domů.

Odkud pochází Vaše rodina?
Vím, že dědeček z tatínkovy strany pocházel z Újezdu 
a koupil dům v ulici Na Padělkách. Babička z tatínkovy 
strany byla velmi činná v Sokole, což mám po ní stejně 
jako její křestní jméno. Ale zemřela mladá a já ji osobně 
nezažila.
Maminka pocházela z Měnína, kam jsem později chodila 
do školky. Maminka uměla velmi poutavě vyprávět a já 
ráda poslouchala její historky. Dodnes si pamatuji, jak 
říkávala, že za 2. sv. v. zakopávali jídlo do země, aby ho 
schovali. Anebo jak u nich doma přespávali vojáci růz-
ných národností v kuchyni na slámě, kterou si přinesli ze 
stodoly. Rodiče se brali za 2. sv. v., aby maminka nemu-
sela na nucené práce do Německa. 
Maminka mého manžela, která přišla do Čech za první 
republiky ve svých 14 letech, pocházela z Podkarpatské 
Rusi. Takže odtud je mé příjmení, které je v Čechách 
ojedinělé.
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Kam jste chodila na základní školu?
Na devítiletou základní školu jsem chodila do Sokolnic. 
Na školu, spolužáky i učitele mám krásné vzpomínky. 
Měla jsem ráda paní učitelku Rohlíkovou, která nás učila 
ruštinu a tělocvik. A ráda vzpomenu i na pana učitele 
Kršku a paní učitelku Pustinovou. S bývalými spolužáky 
se stále scházíme, bohužel nás ubývá.

Kam jste šla po základní škole?
Na základní škole jsem byla průměrnou žačkou, takže 
o studiu na střední škole se příliš neuvažovalo. Tatínek 
rozhodl, že jsem hned po základní škole nastoupila do 
zaměstnání do Zetoru, kde on sám pracoval. Pracovala 
jsem tam jako běžná dělnice u pásové výroby. S tatín-
kem jsme jezdívali do práce autobusem ve 4.45 hod.  
S prací v Zetoru je spojena zajímavost, že jsem musela 
půl roku bydlet u tety v Brně, aby mi bylo schváleno tam 
pracovat a nemusela jsem jít jako děvče z vesnice do JZD 
v Sokolnicích.
Práce v Zetoru měla zásadní vliv na můj další život, pro-
tože jsem se tam seznámila s budoucím manželem. Za-
milovali jsme se do sebe a jak jsme byli mladí, tak jsme 
se rychle vzali. Z počátku jsme bydleli u mých rodičů  
a pak jsme si koupili dům na dnešní ulici Komenského 
podél hlavní silnice. Tento dům byl v minulosti kovárnou 
patřící hraběti Mittrowskému, který jej daroval svému za-
městnanci. Ten jej pak rozdělil na tři části a převedl na 
své děti. A my s manželem jsme koupili prostřední část. 
Chtěla jsem bydlet v centru obce a nevadilo mi, že dům 
není nijak velký a nemá zahradu. Dům manžel spolu  
s mým tatínkem svépomocí zrekonstruovali, což chvíli tr-
valo, takže jsme se do něj stěhovali už s nejstarší dcerou. 
Tam se nám později narodily další dvě děti a prožili jsme 
v domě pěkný rodinný život. Z kovárny v domě nic nezů-
stalo, ale v jedné místnosti byl ještě dlouho cítit oheň, asi 
jak v ní byla kovářská pec.
Když se narodila nejstarší dcera, byla rodičovská dovo-
lená pouze 5 měsíců, a proto jsem musela brzy zpět do 
práce a o dcerku dopoledne pečovala má maminka, já 
se o ní pak starala po návratu ze zaměstnání. S dalšími 
dvěma dětmi už jsem mohla být doma delší dobu, když 
se rodičovská prodloužila, ale protože to znamenalo 
výpadek příjmu pro domácnost, tak jsem si našla do-
mácí práce v podobě navlékání korálků apod. Občas se  
u těchto prací sešla celá rodina, a tak jsme společně pra-
covali, a přitom si povídali. Byly to pěkné rodinné chvíle.

Kdy jste začala pracovat na poště?
Po skončení rodičovské dovolené jsem se nevrátila do 
Zetoru, ale nastoupila jsem jako vedoucí stravování v ma-
teřské škole v Sokolnicích. Nejprve ještě ve staré budově 
a pak v nové, té současné. Pracovala jsem tam asi 3 roky, 
ale sedavá práce mi nevyhovovala. A když místní pošta 
hledala někoho na roznášení novin, tak jsem se přihlá-
sila. Na poště jsem začala pracovat ve svých 30 letech  
a pracuji tam dodnes, i když jsem již v důchodu. V počát-
cích jsem na poště ještě uklízela a topila, to byla ještě 
stará budova. Chvíli jsem pracovala na přepážce, ale to 
nebylo nic pro mě. Mám ráda pohyb a pobyt na vzduchu, 

a proto jsem většinu času na poště strávila doručováním 
poštovních zásilek. I dnes denně najezdím a nachodím 
cca 24 km, přičemž musím vstávat každý den ve 3 hodiny 
ráno, abych jela s kolegyní vyzvednout zásilky do Brna  
a pak je protřídila. Ale není to jenom o doručování, neboť 
starší občané si chtějí popovídat a v minulosti jsem ně-
kterým chodila i nakupovat.

Práce na poště Vás musí bavit, když ji děláte tak dlouho.
Máte pravdu. A má také velké pozitivum, neboť v prů-
běhu těch více než 45 let jsem byla přímým svědkem 
vývoje obce, ba jednotlivých domů a rodin. Viděla jsem, 
jak se v jednotlivých domech vystřídaly další generace 
vlastníků, nebo přišli zcela noví obyvatelé. Mohla bych 
s klidem říct, že jsem se osobně setkala se všemi občany 
Sokolnic. 
Zajímavostí je, že už jsem doručovala zásilku i na zcela 
novou ulici Třešňovou, kam jsem musela kličkovat mezi 
nákladními auty a stavebními dělníky. (Rozhovor se usku-
tečnil na počátku měsíce dubna 2023. – pozn. autora/
tazatele.)

Máte nějaké zábavné historky z doručování?
Za ta léta se určitě nějaké najdou. V minulosti lidé posí-
lali poštou i živá zvířata, např. papoušky, králíky, šneky 
nebo i včely. A když takový balík přišel, museli jsme ad-
resáta velmi rychle kontaktovat, aby si jej vyzvedl a zvíře 
nezahynulo. I od nás se takové zásilky posílaly a jednou 
se stalo, že mládě kajmana se začalo prokousávat z ba-
líku ven, takže jsme museli rychle volat odesílatele pana 
Fojtla, aby nám s ním přišel pomoci.
S doručováním zásilek jsou spojeny i nepěkné zkušenosti 
potvrzující, že psi nemají rádi pošťáky, protože jsem byla 
několikrát psy nepěkně pokousána.
S prací na poště souvisí to, že jsem se ve 48 letech vyu-
čila v oboru poštovní manipulant dopravy a přepravy. Stu-
dium pro mě nebylo lehké, ať už kvůli věku, ale také kvůli 
tomu, že v té době můj nemocný manžel prodělal operaci 
a v posledním roce studia nám zemřel syn, a já při tom 
všem musela chodit do zaměstnání a pečovat o domác-
nost. Ale nevzdala jsem to a školu úspěšně dokončila, 
k čemuž mi pomohlo i doučování matematiky, na které 
jsem chodila k paní učitelce Novotné. Sice se zpožděním, 
ale mám středoškolské vzdělání.

Rodinná fotografie paní Paulukové s manželem a všemi dětmi
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Jaký byl Váš rodinný život?
Pěkný a plný zážitků, i když byl negativně poznamenán 
nemocí syna. S manželem a dětmi jsme každý víkend cho-
dili na procházky po okolí obce, nebo jezdili na delší výlety  
a dovolené pod stan. Manžel měl pobyty v přírodě rád 
a pro potěšení dělal dětem žvýkačky ze smůly stromů 
nebo otloukal píšťalky. Vařili jsme si jídlo v kotlíku a sbí-
rali houby. 
Když se na konci 70. let stavěla mateřská škola, musela 
jsem jít brigádnicky kopat její základy, aby tam mohly mé 
děti chodit. Manžel nemohl, protože už měl v té době pro-
blémy se srdcem. I tak ale nechtěli do mateřské školy 
vzít syna Pavla, který byl od narození nemocný, až jsem 
se kvůli tomu musela oficiálně odvolávat. Obě dcery jako 
starší sestry svého bratra vždy chránily, zastávaly se jej, 
když bylo potřeba, a pomáhaly mu ve všem, aby zvládal 
věci v běžném životě.

Byla jste činná v Sokole?
V Sokole byla činná už má babička, která hrávala v rámci 
Sokola ochotnické divadlo. Stejně tak můj tatínek, který 
hrával házenou a pak dělal rozhodčího, a můj manžel ho 
na motorce vozíval na zápasy.
Já jsem stále v Sokole činná, i když je pravda, že již ne 
jako za mlada. Jako žačka jsem hrávala za Sokol háze-
nou. Našim trenérem byl pan Michalec, jehož dcera se 
dostala až do reprezentace házené a jednu sezonu jsme 
skončily druhé v kraji. Nejprve jsem bývala v bráně, ale 
po nepříjemné ráně do obličeje na zápase v Telnici jsem 
se zařekla, že v bráně už nechci být, a hrála jsem pak 
na pivotu. Na zápasy jsme jezdili vlakem a doprovázel 
nás můj tatínek, který nám jako odměnu kupoval slad-
kosti. Později jsem vedla cvičení dětí, účastnila se sletů  
a pomáhala s organizací různých společenských akcí 
jako hodů, šibřinek a živého betlému. Jednou jsme na 
hodech byly s dcerou a vnučkou v krojích jako příklad trojí 
generace sokolek.
V rámci Sokola máme neformální uskupení starších se-
ster sokolek a pořádáme různé akce. Jezdíme např. na 
výstavy, cyklovýlety nebo turistické pobyty, a to i několi-
kadenní, kdy v jednom dni ujedeme i 40 km. Jako starší 
sestry sokolky se často setkáváme a pořádáme si navzá-
jem u příležitosti narozenin tématické scénky.

Jak velkou máte rodinu?
Starší dcera Leona žije u Vyškova, což je nedaleko,  
a mladší dcera Kateřina se vrátila do Sokolnic. Mám  
5 vnoučat a 6 pravnoučat, přičemž nejstaršímu pravnu-
kovi je 18 roků, takže se možná i dočkám prapravnoučete.

Měla byste pár vět na závěr rozhovoru?
V Sokolnicích se mi vždy dobře žilo, mám skvělou rodinu 
a spoustu známých. Sluší se pochválit mé dcery, které 
mi už jako malé vzorně pomáhaly v domácnosti a stále 
máme krásný vztah, což potvrzuje i to, že společně jez-
díme na dovolené. 
Současně je mi líto, že z obce v průběhu let zmizelo bez 
náhrady mnoho stromů. Například ona třešňová alej smě-
rem z obce k rozvodně, ale také uvnitř obce. Podél hlavní 
silnice, nebo na začátku ulice Pod Stráží. Tam býval malý 
parčík s velkými ořechy, břízami a květinami, o které peč-
livě pečoval pan Král. Po jeho úmrtí místo zůstalo ladem 
a nyní tam je parkoviště. Připadá mi také, že v minulosti 
měli k sobě obyvatelé obce blíže. Vysedávali na zápraží 
domů, scházeli se u táborových ohňů a vůbec vzájemně 
více komunikovali a pomáhali si.
Jsem ale optimista a myslím si, že pohyb a úsměv jsou 
základem dobrého a spokojeného života. 

Děkuji za rozhovor. -Autor/tazatel Jan Parma-

Tým dívčí házené

Periodický tisk územního samosprávného celku  
Sokolnický zpravodaj, vydává obec Sokolnice,  
Komenského 435, 664 52 Sokolnice, IČO: 282596. 
Je vydáván desetkrát ročně. Místo vydávání Sokolnice. 
Nemá žádné regionální mutace.  
Náklad 930 výtisků. Určeno k bezplatné distribuci. 
Řídí Komise pro vydávání Sokolnického zpravodaje. 
Evidenční číslo tisku přidělené  
MK ČR – MK ČR E 10168.

Datum vydání Sokolnického zpravodaje  
č. 6–7 je 26. 6. 2023. 
Příspěvky můžete odevzdávat na OÚ Sokolnice nebo 
posílat na adresu zpravodaj@sokolnice.cz. 
Uzávěrka Sokolnického zpravodaje č. 8–9  
je 7. 9. 2023.

Kontakt inzerce:  
Andrea Hrdličková, e-mail: hrdlickova@sokolnice.cz

Elektronická verze Sokolnického zpravodaje,  
termíny uzávěrek a vydání jsou umístěny na webových 
stránkách www.sokolnice.cz

Příspěvky občanů nejsou redakčně upravovány. 
Nepodepsané příspěvky nejsou zveřejňovány. 
Komise neodpovídá za obsah inzerce.

Grafická příprava, sazba a tisk:  
Střední škola grafická Brno, příspěvková organizace, 
Šmahova 364/110, Brno-Slatina,  
telefon: 548 211 313
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Z vernisáže výstavy Obnova sokolnického kroje
Před časem ve zpravodaji vyšel článek o plánech na re-
konstrukci sokolnického kroje. Nejde jenom o kroj sa-
motný, ale o znovuvzkříšení myšlenky obnovy lidových 
tradic v naší obci. Za uplynulé období došlo k výraznému 
pokroku a máme zde první výsledky.

V neděli 28. května 2023 byla v prostorách knihovny za-
hájena výstava, na které byl představen již hotový sokol-
nický kroj. Zároveň jsme mohli vidět, jak se kroj obléká  
a jak se váže šátek ke kroji. Pro připomenutí – za zrodem 
i realizací této myšlenky stála skupina nadšených lidí, 
kteří se sami žertem označují jako „Okrašlovací spolek“, 
totiž manželé Kučerovi, Chudáčkovi, Vinklerovi a další. 
Jak sami říkají, bez podpory obce by to nešlo. Obec vyčle-
nila finanční prostředky a také Jihomoravský kraj poskytl 
dotaci. Tak mohly být ušity první kroje a vznikla i studie  
o sokolnickém kroji v knižní podobě.
Odrazovým můstkem byla myšlenka, aby se sokolnické 
hody zase pořádaly v původních sokolnických krojích. 
Historii tradičního oděvu a krojů v Sokolnicích dohledali 
autoři obnovy do počátku 19. století. V průběhu staletí 
se kroj měnil, postupně se do oblékání mísilo městské 
či modernější, účelové oblečení. Po 2. světové válce 
jeho nošení upadalo a části kroje byly uloženy hluboko 
do skříní nebo odevzdány do sbírek Etnografického mu-
zea. Při hodech byly ve druhé polovině 20. století původní 
kroje nahrazovány půjčenými kyjovskými, u dětí se pou-
žívaly převážně zjednodušené kroje typu „česká selka“.
Asi před dvěma lety výše jmenovaní spustili projekt „Ob-
nova kroje svobodného páru“. Samotné rekonstrukci 
předcházely stovky hodin strávené sběrem informací z te-
rénu, studiem podkladů z oficiálních sbírek a muzeí. Štra-
chání po půdách a ve starých truhlicích, v sokolnických 
selských staveních. Projekt byl rozdělen do dvou souběž-
ných rovin: studii lidového kroje v Sokolnicích v knižní po-
době a samotnou obnovu kroje. Vůdčím motivem bylo, 
aby se sokolnické hody uskutečnily v místním, sokolnic-
kém kroji, tedy to, co bude charakterizovat obecní kulturu 
a dá punc historickým tradicím v obci.
Na tomto místě je vhodné poděkovat nejen obci za vel-
korysou finanční podporu, díky které mohly být sesbírané 
informace a poznatky knižně zaznamenány a následně 
přeměněny do fyzické podoby nových krojů. Finanční 
podpora nicméně nebyla určena na badatelskou činnost 
a samotnou přípravu, která zahrnovala stovky a stovky 
hodin práce odvedené výše jmenovanými. Velký dík pa-
tří za účinnou spolupráci Dr. Novákové, Mgr. Rožkové 
a Mgr. Prokešové z Etnografického ústavu Moravského 
zemského muzea, Moravskému zemskému archivu  
a dalším. O tisk publikace se zasloužila firma ARTAX,  
a. s., a manželé Vinklerovi. Pět výtisků bude zařazeno do 
fondu obecní knihovny a bude možné si je půjčovat.
Po úvodním přivítání hostů a zahájení vernisáže zastu-
pitelem obce panem Mgr. Tomášem Struškou se ujal 
slova pan Josef Chudáček, který přítomným představil  
publikaci „Studie lidového kroje v Sokolnicích“. Poté pře-
dal slovo Michalu Kučerovi, a ten nás seznámil podrob-

něji s postupem prací na obnově kroje. Krátce se vrátil  
i k přípravě publikace. 
Pro rekonstrukci kroje byla po dlouhém zvažování vy-
brána podoba z období 20. let minulého století. Důvodem 
byla skutečnost, aby byly kroje nositelné i nyní. Starší va-
rianta například měla dlouhé sukně až po kotníky, někdy 
i sedm spodnic, téměř neškrobených, pánské kalhoty  
z kůže, vysoké kožené boty. U krojů z vybraného období 
byly už sukně zkrácené, spodních sukní ubylo a byly více 
škrobené. Pánské kalhoty byly látkové, městského střihu. 
K nim už byly polobotky. Také košile byly nahrazeny tzv. 
městským střihem s větším zdobením. K mužským kro-
jům přibyly další dva prvky, a to vyšívané kšandy a pán-
ská bílá vyšívaná zástěra. 
Na letošních sokolnických hodech bude již osm párů 
stárků v sokolnickém kroji, dva budou soukromé, dalších 
šest párů stihla ušít paní Jana Chlupová z Újezdu u Brna. 
Stárci se zapojili již při šití svými návrhy na individuální 
zpracování.
Na výstavě jsme mohli vidět, jak se obléká dívčí kroj 
včetně vázání šátku. Představila se v něm první stárka 
a také první stárek se nám předvedl v plné parádě.  Pan 
Michal Kučera nejen že doprovázel postup oblékání 
slovně, ale přiložil ruku k dílu společně se svojí manžel-
kou paní Hanou Kučerovou a paní Janou Chlupovou. Po-
drobnosti o kroji zde nebudu zmiňovat, každý si je může 
přečíst v brožuře.

Využila jsem příležitosti a přestávky, abych se zeptala ně-
kolika přítomných i autorů na jejich názor a dojmy. Zde 
jsou jejich vyjádření:
Paní Ludmila Bartoňová:
„Já jsem nadšená. Takto bude kultura obce obohacená  
a jsem ráda, že se zapojují mladí lidé. Jsem ráda, že ky-
jovské kroje se upozadily. Každé místo má mít desetile-
tou, staletou i delší tradici.“
Paní Jitka Králová a Iva Fricová:
„Jsme rády, že k tomu došlo a obecní úřad to podpořil. 
Žádná organizace tu na to nemá potřebné finance ani 
lidi. Jenom je třeba ještě najít někoho, kdo se bude  
o kroje dál starat a pečovat o ně, aby dlouho sloužily  
a byla udržena tradice krojovaných hodů.“ 
Zástupce mladé generace, první stárek Marek Kučera:
„Kroj se nám určitě líbí a je strašně prima, že se tu něco 
dělá. Dodává hodům osobitost a něco přidá. Věřím, že do 
budoucna se obnoví víc tradic než jen hody.“
Pan Ing. Josef Chudáček:
„Očekával jsem zde trochu jinou skladbu lidí. My jsme 
udělali kus práce a teď už to bude na jiných, aby se tra-
dice zachovala a nadále rozvíjela. Mladým se výstava líbí, 
protože je tu občerstvení.“ (pohled na syna a smích)
Pan Michal Kučera:
„Hledali jsme, kam historicky s podobou kroje zajít, aby 
byl kroj nositelný i dnes, jelikož jeho podoba se neustále 
vyvíjela. Nakonec jsme zvolili 20. léta dvacátého století, 
kdy měla děvčata už sukně zkrácené a odlehčené kor-
dulky. Podoba mužského kroje z poloviny 19. století byla 

150150
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rovněž hezká, mužský kroj měl kožené tříčtvrteční kal-
hoty ze žluté jelení kůže, černé vysoké kožené boty s pev-
nou holení, klobouk býval veliký a široký, podoba kordule 
(vesty) se nezměnila. Jenže podobu dívčího kroje z této 
doby by nejspíš dnešní děvčata neakceptovala. Také pro-
vedení mužského kroje z tohoto období je finančně da-
leko nákladnější.
Pan Antonín Sedláček:
„Překvapilo mě, jak se obec k tomuto tématu kladně 
postavila. Za nás to nebývalo. Moje babička měla kroj  
z Maxdorfu (nyní Dvorska), maminka nosila otmarovský. 
Tady to nezvučelo. Na hody se půjčovaly kroje kyjovské. 

O sokolnickém kroji jsem neslyšel. Jsem rád, že se tra-
dice obnovila, je to základ kultury obce. Dnešek to jen  
potvrdil.“
Paní Jana Chlupová:
Příprava byla delší než samotné šití. Chce to čas, aby 
stárky začaly v krojích chodit a naučily se je udržovat. 
Práce je to bez přestávky. Já jsem byla od mládí ve 
folklorním souboru a baví mě to. Baví mě kombinovat 
barvy, barvocit u krojů je jiný než u civilního oblečení. Je 
to individuální práce s děvčaty i kluky. 
Přejeme sokolnických krojům dlouhá léta! 

-Jitka Čermáková-

Noví sousedé
„Náplava“ je hanlivé označení, které jsem nikdy neza-
řadila do svého slovníku. Tatínek pocházel z Telnice, 
maminka ze Sokolnic. Manželství uzavřeli v říjnu 1933 
a po celou dobu společného života (54 let) bydleli v So-
kolnicích. Ve Státním okresním archivu Brno-venkov 
v Rajhradě jsem zjistila, že oběma rodičům byl vydán Do-
movský list v červnu 1942 v Telnici. V našich dějinách 
můžeme zapátrat, co vše se událo v roce 1942 a zjišťo-
vat, proč obce v tomto roce vystavovaly všem občanům, 
kteří dosáhli svéprávnosti, Domovské listy.
Po deseti letech manželství chtěl můj tatínek získat do-
movské právo v obci Sokolnice. Nevíme, zda starosta 
obce pan Jiráček požadoval částku do obecní pokladny. 
Z vyprávění víme, že tatínkovi doporučil, aby v neděli po 
požehnání pozval sousedy a širokou veřejnost na bečku 
piva do restaurace Na Bednárně a všechny pohostil.
Stručně si vysvětleme dnes již neznámé pojmy. Domov-
ské právo, nebo také domovská příslušnost, byl právní 
institut „příslušnosti k obci“. Domovské právo mohl na-
být jen státní občan Rakouska a později Československa. 
Institut příslušnosti k obci představoval právo na neru-
šený pobyt v obci a na chudinské zaopatření z její strany. 
Vznikl v souvislosti se zavedením obecní samosprávy 
v roce 1849, zůstal v platnosti i za první republiky a zru-
šen byl až k 1. lednu 1949.

Domovské právo se nabývalo:
• děti narozením (po otci),
• manželka sňatkem (po manželovi),
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Rybářská noc na ostrůvku ke Dni dětí
Už podruhé jsme, my, rybáři ze Spolku rybářů Sokolnice, 
uspořádali na našem ostrůvku stanování pro děti rybářů.
V pátek 2. června 2023 jsme postavili rybářské stany, 
abychom měli dokonalé zázemí, a šli jsme spinkat domů. 
Sobotní den se od rána nesl ve znamení soutěžních 
disciplín s přestávkami na občerstvení a projížďkou na 
šlapadle. Odpoledne se děti dokonce povozily v koňské 
drožce. V podvečer se rybařilo – jak také jinak na Rybář-
ské noci! A jaké by to bylo kempování bez táboráku spoje-
ného s opékáním špekáčků. Večer jsme předali zdatným 
borcům medaile a sladkou odměnu. Po vyhlášení volné 
zábavy přišla na řadu večerka a přespání rodičů s rato-
lestmi v připravených stanech. Děti se ve stanech různě 
namixovaly podle přes den navázaného kamarádství. 
Během noci bylo pravda trošku chladněji, ale spát jsme 
vydrželi až do šesti – a někteří i do osmé hodiny! 
V neděli ráno nám rybáři nachystali vydatnou snídani ve 
formě míchaných vajíček a jogurtu, na výběr byl i párek  
v rohlíku. Dobře vyspaní a nabaštění jsme mohli vyrazit 
na cestu za pokladem. Cesta vedla od rybníka kolem po-
toka směrem ke Stráži a zase zpátky na ostrůvek, kde na 
děti čekal poklad. Cestou děti luštily křížovku – tajenkou 
bylo místo na ostrůvku, kde byl hledaný poklad ukrytý. Po 

rozdělení pokladů – sladkostí a drobných hraček – ná-
sledovala degustace fantastických palačinek a domácích 
marmelád. Děti si to neskutečně užily a rodiče vlastně 
také.
Velké poděkování patří Mirkovi Konečnému a Martinu 
Novákovi za perfektní organizaci. A samozřejmě i všem 
ostatním členům SRS, kteří se na celé vydařené akci vy-
datně a nadšeně podíleli.                   -Laďa Žilka jr., SRS-
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sobota 26. 8. od 12:00 hod.
Futsal arena  
u rybníka Sokolnice

Saň Day Guláš Fest 2023»

23:00 Vilém Čok & Bypass »

www.sandayfest.cz

Ochutnávka gulášů od 16:30

Sponzor dětských atrakcí:

Skákací hrad, jízda na ponících a šlapadlech.

21:00 Krabat »
19:00 Mylions »

Vilém Čok & Bypass »
Skákací hrad, jízda na ponících a šlapadlech.
Vstupné na celý den včetně ochutnávky gulášů: 300Kč, důchodci 100Kč, děti zdarma. 

• udělením obecním úřadem (např. po delším 
trvalém pobytu v místě); občan mohl domovské 
právo vydržet, pokud se po dosažení svéprávnosti 
zdržoval dobrovolně a nepřetržitě v obci deset let,

• získáním úředního postu v obci (např. četník, 
učitel).

Důležitou součástí domovského práva byla rovněž po-
vinnost obce postarat se o svého občana, pokud zchudl, 
nebo byl ve složité sociální či zdravotní situaci (sociální 
systém). Občané příslušní do obce nemohli být za žád-
ných okolností z této obce vypovězeni či vyhoštěni „§ 1 
Právo domovské přináší s sebou, že ten kdo je má, může 
se v této obci nerušeně zdržovati a zchudl-li by, od ní zao-
patření žádati. Občané, kteří do obce, v níž bydlí, i přísluší, 
nemohou býti z této nikdy vypovězeni ani vyhoštěni.“

Domovské právo udělovalo v případě výslovného přijetí 
do domovského svazku zastupitelstvo. Za udělení domov-
ského práva směla obec vybírat poplatky, které připadly 
do obecní pokladny. Poplatek však musel být uhrazen 
občanem dobrovolně, obec nesměla podmiňovat udělení 
domovského práva zaplacením poplatku.
Domovská příslušnost byla od roku 1949 nahrazena 
zapsáním trvalého pobytu do osobního dokladu (občan-
ského průkazu) a do matriky obce.
Všimněme si, prosím, že za žádného minulého státního 
uspořádání se neobjevuje pojem „NAPLAVENINA" nebo 
„NÁPLAVA“. V jakémsi zápisu byl použitý výraz „nový SOU-
SED“. Snad přišel čas pochopit znamení doby a upravit 
oslovení pro ty, kteří s námi chtějí v naší vesnici žít. 

-JŠ-
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inzerce

Hasičské soutěže dospělých
Soutěž mužů I. kolo 3. okrsku
V neděli 7. 5. 2023 se družstvo mužů, zúčastnilo I. kola 
ve 3. okrsku v požárním sportu. Tato soutěž je součástí 
požární přípravy jednotky, na které se potkáváme každý 
rok. Soutěž se skládá ze dvou částí. 
Nejdříve se běhá štafeta 4 x 100 m s překážkami: překo-
nání domečku, bariéra 2 m, kladina s rozvinutím hadic 
a napojením na rozdělovač a přenos hasicího přístroje.
Podruhé se jedná o klasický požární útok na dva proudy 
s družstvem 7 mužů.
V letošním roce byly výsledné časy velmi těsné. Po prv-
ních pokusech jsme obsadili velmi pěkné 3. místo. Po 
druhých pokusech, kdy se podařilo některým družstvům 
se zlepšit, jsme obsadili slušné 5. místo. A jsme pozvání 
do II. kola, které se uskuteční 21. 5. 2023. 

Soutěž mužů II. kolo 3. okrsku
Další neděli 21. května se naši muži zúčastnili II. kola ve 
3. okrsku v požárním útoku. 

Soutěž se skládala ze tří částí: 
• Štafeta – jedná se o štafetu 4 x 100 m, kde soutě-

žící překonávají různé překážky a to: domeček, 2m 
bariéra, kladina s rozvinutím hadic s napojením na 
rozdělovač a přenos hasicího přístroje.

• Klasický požární útok na dva proudy pro družstvo  
7 mužů, délka rozvinutí hadic 100 m.

• Jednotlivci na 100 m, kde jednotlivci z družstev pře-
konávají dráhu 100 m s překážkami: 2m bariéra, kla-
dina s rozvinutím hadic a napojením na rozdělovač. 

I druhé kolo mužů bylo pro naše družstvo úspěšné 
a v konkurenci deseti družstev skončili na pěkném  
3. místě.  ■

Nové hasičské vozidlo pro JSDH Sokolnice
Vážení občané Sokolnic,
jak už jistě víte, v letošním roce obdrží naše jednotka nové hasičské vozidlo, 
novou CASku (Cisternová Automobilová Stříkačka). Pokud půjde vše podle 
plánu, do konce října bude stát v sokolnické hasičské zbrojnici.

Nyní je to již dlouhých 66 let, kdy se 
našim předchůdcům povedlo přivézt 
úplně nové vozidlo. Tím vozidlem 
byla Tatra 805, tzv. Kačena, která 
je stále v našem sboru, nyní již jako 
veterán. Myšlenka na nový hasičský 
vůz vznikla několik let zpátky, ale až 
v loňském roce se podařilo postou-
pit do konečného výběrového řízení. 
Následovalo dlouhé období sbírání 
informací, zkušeností ostatních jed-
notek a doporučení od profesionál-
ních hasičů HZS ČR Jihomoravského 
kraje o bezpečnosti kabin a technic-
kých parametrů.
Naše nová Sokolnická CASka bude 
stát na podvozku firmy Scania. Tato 

firma má v současnosti jedny z nej-
lepších, nejpropracovanějších a nej-
bezpečnějších kabin pro hasičské 
vozy, které jsou dostupné. Aby se 
však nenechalo vše jen na švédské 
firmě, nástavbu jako takovou bude 
dodávat česká firma THT Polička. 
Ta výrobu nástavby CASky vysoutě-
žila a má v tomto oboru dlouholetou 
praxi. Když se to tak vezme, od této 
firmy jsme již jednu techniku měli – 
stříkačku od firmy Stratílek, jejíž je 
THT Polička nástupcem. Tato firma 
má historii od roku 1899. Po dlouhé 
etapě elektronické korespondence 
a probírání návrhů, schvalování 
specifikací a konstrukčních úprav, 

rozložení vybavení nástavby i kabiny 
posádky jsme 8. března 2023 jeli na 
první osobní jednání do Poličky. Tam 
jsme si s konstruktérem i techniky 
vše pevně odsouhlasili a potvrdili.
V této chvíli je v THT Polička schvá-
lená kompletní projektová dokumen-
tace a čeká se na dodání podvozku 
s kabinou k finální kompletaci. Vyba-
vení vozu bude podobné a zároveň 
malinko jiné, než v současné chvíli 
máme na Karose z roku 1989. Jed-
nou z výrazných změn bude záměna 
tzv. děla (střešní lafeta) za přední 
nárazníkový monitor. Každopádně –  
a to je podstatné – se s novou 
CASkou posuneme do 21. století  
a budeme schopni lépe a efektivněji 
pomáhat občanům Sokolnic při ře-
šení tíživých situací.
Chceme touto cestou poděkovat 
všem, kdo se na nové CASce jakkoliv 
podíleli.

-JSDH Sokolnice-
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Hasičské soutěže dětí
Soutěž dětí – liga Brno-venkov
Naše družstvo dětí začalo sezónu prvním závodem  
v požárním útoku a štafetě 4 x 60 m. Závod se konal  

8. 5. 2023 v Přísnoticích. Stejně jako naši muži o den 
dříve tak i děti běžely štafetu 4x60 m s překážkami  
a také soutěžily v požárním útoku o dvou proudech. Naši 
mladí závodníci skončili na pěkném 8. místě z 11 soutěž-
ních družstev. 

Okresní hra Plamen
V okresní hře Plamen, která proběhla 
21.5. 2023 se naši dorostenci Vero-
nika Vlachová, Vojta Jedlička, Jirka 
Macenauer a Ondřej Tichý probo-
jovali jako náhradníci do krajského 
kola. 

Soutěž se skládá z disciplín: 
Štafeta 4x100 m s překážkami
Požární útok 
Běh na 100 m s překážkami
Test PO ■

Zájezd do ZOO Olomouc 
Hurá! Konečně je sobota 3. června, scházíme se  

v 8 hodin na zastávce před S-pasáží, kde si někteří z nás 
ještě kupují svačinku na cestu. Autobus už čeká, všichni 
tedy nedočkavě nastupujeme a vyrážíme směr Olomouc. 
Cestu zvládáme bez přestávky. Projíždíme Prostějovem 
a za chvíli se blížíme ke Svatému kopečku. Autobus nás 
vysazuje pár kroků od areálu ZOO, která se rozprostírá  
v lesích v podhůří Nízkého Jeseníku a která byla založena 
v roce 1956. Z mapy u vchodu se dozvídáme, že zde na-
jdeme pavilon žiraf, opic, šelem, netopýrů, levhartů man-
džuských a jihoamerický pavilon. 

Tak alou na prohlídku. 
Na začátku nás vítají dovádějící opice, pokračujeme 

po směru prohlídky, kde na nás natahují své krky žirafy. 
Na tomto místě je možné nastoupit do vláčku a z něj si 
užít prohlídku zvířecích expozic. Ostatní si prochází ZOO 
hezky „po svých“. Zastavujeme na kávičku „u koziček“, 
kde je odvážlivcům umožněn blízký kontakt se zvířaty. 

Velmi jsme ocenili „eco friendly“ přístup k planetě. Káva 
nebo pití pro děti je nabízeno v zálohovaných kelímcích.

O pár kroků dále vidíme krásnou rozhlednu. To ovšem 
není pro nás „strašpytlíky“, co se bojí výšek. S tím souvisí 
i návštěva lanového centra pro děti, u kterého byla naše 
další zastávka. Postupně jsme dorazili až k nejatraktiv-
nější expozici a tou je volný výběh makaků pyšnící se  
41 metrů dlouhou lávkou zavěšenou 7 metrů nad údo-
lím. Příjemná procházka, ale makakové leželi ve stínu  
a odpočívali, takže se žádný adrenalin nekonal. 

Blížíme se ke konci naší cesty ZOO, celé posádce po 
náročném dni vyhládlo, a tak najdeme nejbližší stánek  
s občerstvením.

Najezení a plní zážitků se vracíme k autobusu. Cestou 
zpátky domů se nás zmocňuje únava, zavíráme oči a pře-
mýšlíme, za jakým dobrodružstvím se vydáme příště. 

Tak ahoj zase za rok! 
To vše k příležitosti oslavy Dne dětí od Komise pro mlá-

dež a sport. 
-Pavlína Jamborová-
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Duo ŠeŽa šampionem turnaje Saň Ten 2023!!!
V sobotu 13. května 2023 v šestou hodinu ranní se za ne-
ustálého mrholení rozehrál 14. ročník tenisového turnaje 
ve čtyřhře Saň Ten 2023. Zúčastnilo se ho 12 dvojic, roz-
dělených do dvou skupin, které na kluzkém terénu před-
váděly neskutečné výměny a někdy i akrobatické výkony! 
Po 22. hodině skončily zápasy ve skupinách, které určily 
semifinálové dvojice. V nich dominovali favorizovaní ŠeŽa 
a DrAu. Finálový zápas, který skončil hodinu před půlnocí, 
byl velmi vyrovnaný a ukázal, že když má někdo rád tenis 
a sport vůbec, tak mu vůbec nevadí, že na míčky téměř 
nebylo vidět a že povrch připomínal zamrzlé kluziště!!
První místo po zásluze vybojoval pár ŠeŽa (Šebeček, Žá-
ček), který ve finále udolal dvojici DrAu (Drda, Aujezský). 
Na třetím místě skončily po domluvě dva páry, a to SaFr 
(Sapák, Fric Zdenál) a TeFr (Tejček, Fric Ondra). 
S.A.T. (Saňařská Acosiace Tenisu) chce tímto poděko-
vat všem sponzorům, včetně generálního sponzora  
JUDr. Martina Strýčka, obci Sokolnice, Základní škole  

Sokolnice, všem divákům a pořadatelům, kteří přispěli  
ke zdárnému průběhu turnaje.           -J. (P). Dr.-

Dort ve tvaru poháru upekla skvělá Pavlína Černá

DOBROvolnictví
V květnu jsme uskutečnily první dob-
rovolnický den. Firma E.ON nám na 
pátek zapůjčila své zaměstnankyně. 
Díky těmto dobrovolnicím LÍPA ne-
skutečně prokoukla – umytá okna, 
osázené truhlíky, složený nábytek  
a spousta práce na počítači.
Nás tento počin přiměl k myšlence 
pravidelných dobrovolnických dnů. 
Občas je tu nějaká práce, která je 

nad naše síly, nebo nad naše mož-
nosti. Aktuálně tady například na 
sestavení čeká skříň, odkalovací ná-
drž a válcovací stolice do keramické 
dílny, herní krokodýl na připevnění 
na zeď, dva kočárky a židlička na 
opravu…
Zkušební dobrovolnické dny by-
chom chtěly uspořádat v pátek  
30. června a v pátek 1. září. Násle-
dující měsíce bychom chtěly zorgani-
zovat den pro dobrovolníky vždy po-

slední pátek v měsíci. Samozřejmostí 
je, že můžeme potvrdit dobrovolnic-
kou činnost, pokud ji Váš zaměstna-
vatel podporuje.
Také rozšiřujeme naši databázi 
dobrovolníků, kam se mohou naši 
příznivci a podporovatelé nahlásit  
s typem pomoci, kterou nám mohou 
nabídnout – protože dobrovolnictví 
není jen o čase, který do nás můžete 
investovat, ale například i o zapůj-
čení vybavení (např. slunečníky atd.), 

Den dětí
Mezinárodní den dětí a osmé narozeniny Lípy jsme osla-
vili se vší parádou.
Děti řádily na dvou skákacích hradech, malovaly banner 
k Mezinárodnímu dni dětí, využívaly herních aktivit na hři-
šti i těch z Lípy. Velký úspěch mělo malování na obličej, 
kde se v nejvytíženějším čase činily čtyři malérečky.
Na rybníku byly pro děti připraveny aquazorby a lodičky – 
k velké radosti místních kachen. 

Účast dětí byla hojná a my doufáme, že si svůj den 
všechny děti užily.
Rády bychom poděkovaly všem, kteří se na této akci po-
díleli a bez nichž by to nešlo. Děkujeme za tuto obrovskou 
podporu a každou pomoc.
Díky patří našim DOBROvolníkům, které jsme poprvé 
(a ne naposled) vybavily lípovými DOBROtričky: Vlaďka 
Konečná, Eliška Kosečková, Veronika Vymazalová, Pája 
Dostálová, Dáša Osičková, Žaneta Hotová, Barča Němeč-
ková, Veronika Schmidtová, Mia Zigmanová, Barča Par-
mová, Adam Zigman, Vojta Parma, z SOS vesniček dámy 
Simona Fibichová a Lada Puškáčová a samozřejmě z Lípy 
Irena Zigmanová, Alena Haluzová, Monika Michalčíková, 
Lydie Tomšíková a Tereza Šteflová.
Velký dík ale také patří dobrovolníkům a pomocníkům, 
kteří sice nebyli v tričkách dobrovolníků, ale jejich pomoc 
nesmí zůstat opomenuta: pan starosta Libor Beránek, 
Terka Koláčná, Ivo Ryba, Filip Sedláček, 
Petr Žáček, Pepa Drda, Juma Valikov, 
Petra Konvicová, Luboš Král, Pavel Mi-
chalčík, firma E.ON a její dva dobrovolníci 
a Milan Fiala z Milanovy aktivity.
Fotky najdete na odkaze pod QR kódem.

-Tereza Šteflová-
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poskytnutí el. energie při akcích mimo LÍPU a podobné.
Pomoc dobrovolníků, jakou jsme měly například na Dni 
dětí, je k nezaplacení. Při množství a velikosti akcí, jaké 
pro vás připravujeme, pro nás není reálné, abychom byly 
všechny všude, a proto je pro nás přítomnost někoho  
z našeho týmu dobrovolníků opravdu zásadní pomocí. 
Nově jsme si pro naše pomocníky nechali vyrobit trička 
DOBROvolníka, aby bylo na první pohled jasné, že jsou 
v našem týmu a stojí s námi za uspořádáním konkrétní  
akce.
Chcete pomoct, ale nejste typ, co by se rád postavil k ak-
tivitě na akci? Nevadí, dobrovolnická práce nemusí nutně 
znamenat přítomnost na akcích, ale třeba odvoz a do-
voz vybavení na akci nebo poskytnutí Vaší odbornosti. 
Mnohdy ani netušíme, jaký potenciál se v našich blízkých 
podporovatelích a pomocnících skrývá. Pro příklad – ško-
lení BOZP a kontrolu bezpečnostních prvků má v LÍPĚ na 
starosti tatínek jedné ze členek, revizi elektrických spo-
třebičů pro nás provedl manžel jedné z našich lektorek, 
o zásluhy za pokrytí LÍPY wifi signálem se dělí náš lektor, 
manžel jedné ze členek a zaměstnanci obce, atd.
Samozřejmostí je péče o naše dobrovolníky. Kávou, ob-
čerstvením, úsměvem a společným neformálním setká-
ním jako poděkování. Pokud už jste naším dobrovolní-
kem, nebo se jím chystáte stát, za každou pomoc Vám 
moc děkujeme!                -Tereza Šteflová-

Obec Sokolnice a Lípa seniorům
Díky projektu proseniorské politiky od JmK jsme ve spolupráci s obcí Sokolnice 
připravili pro seniory nové kroužky a aktivity. Od září jsou v naší nabídce:
● Keramická dílna pro seniory – práce s hlínou je terapeutická, uklidňuje 
podrážděnou mysl a umožní Vám být tady a teď. A netýká se to jen hlíny na za-
hradě, ale také keramické hlíny, kde pod Vašima rukama budou vznikat výrobky 
podle Vaší vlastní fantazie nebo inspirované naší zkušenou lektorkou keramiky 
Mgr. Veronikou Šinderbalovou. Dílna bude probíhat jednou za 2 týdny. Je s vol-
nou docházkou, proto není třeba se do ní předem hlásit. Díky podpoře Vám ji 
můžeme nabídnout za sníženou cenu 100 Kč.
● Deskové hry pro seniory – kroužek deskových her pro seniory je připra-
ven pro všechny, kteří by rádi strávili čas v příjemném kolektivu a potrénovali 
své „šedé buňky mozkové“. Máme pro Vás připraveny rozmanité stolní hry, od 
klasických až po nejnovější strategické hry různých náročností, u kterých si pro-
cvičíte paměť, pozornost, soustředění, rychlost a kreativitu a podpoříte jemnou 
motoriku.
Herním světem Vás provede Ing. Vít Kapoun. Kroužek bude probíhat pravidelně 
první středu v měsíci. Kroužek je s volnou docházkou, není třeba se do něj pře-
dem hlásit. Díky podpoře Vám jej můžeme nabídnout zdarma.
● Počítačová poradna pro seniory – senioři se občas mohou dostat do situ-
ace, kdy si neví rady se svým počítačem nebo telefonem, s nastavením, aplika-
cemi nebo prostě potřebují poradit. K dispozici je jim naše otevřená poradna, 
kde se mohou libovolně bez předchozí registrace nebo nahlášení na chvíli zasta-
vit k nám. Poradnu vede doc. Ing. Pavel Šteffan, Ph.D., a je otevřena každé první 
úterý v měsíci (začátek v říjnu) od 8.00 do 9.30. Poradna je zdarma.
Dále připravujeme Jógu pro seniory, Cvičení pro seniory.
Pokud máte zájem být o akcích pro seniory informovaní přes WhatsApp, na-
hlaste nám prosím Vaše jméno a telefonní číslo přes e-mail tereza@lipa-kc.cz, 
nebo přes telefon 735 263 325. Pokud ve svém telefonu aplikaci WhatsApp  
nemáte, neváhejte využít naši počítačovou poradnu, kde Vám náš lektor  
pomůže s instalací a nastavením.                      -Tereza Šteflová-

Na co se můžete  
těšit v LÍPĚ?
● V pátek 8. září se v LÍPĚ 
uskuteční Den otevřených dveří  
a kroužkobraní. Bude pro vás 
připravena prohlídka prostor ko-
munitního centra a ukázka někte-
rých z našich kroužků. Informace 
budeme postupně doplňovat na 
naše webové stránky.
● Pravděpodobně ve středu  
20. září se bude konat 3. ročník 
programovacího odpoledne Meet 
& code. Pevný termín a další infor-
mace budou upřesněny.
● Na sobotu 23. září připra-
vujeme pro děti Mini městečko 
Sokolnice, program města her, 
kde se děti zábavnou formou učí 
finanční gramotnosti a seznamují 
se s koloběhem peněz. Další infor-
mace budou brzy k dispozici.
Více informací o jednotlivých 
akcích 
a registrace 
najdete na 
www.lipa-kc.cz 
nebo na 

-Tereza Šteflová-
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Květen v LÍPĚ
Malý princ
Od 4. května do 26. května jsme  
v Místní knihovně uspořádali výstavu 
na téma Malý princ. Dne 16. května 
se konala k této výstavě i vernisáž, 
na které se sešli naši malí umělci, 
rodiny a další návštěvníci. Po úvod-
ním představení už se korzovalo 
výstavou.
Džusík tekl proudem, sušenky  
a hrozny mizely pod ručičkama ma-
lých návštěvníků, jak se na správnou 
dětskou vernisáž sluší.
Ocenění za soutěž s Malým prin-
cem si odnesly Barunka Beránková 
a Lucinka Šustrová. Ale ani ostatní 
výtvarníci nepřišli zkrátka, čekala na 
ně drobná odměna.
Děkujeme obci Sokolnice a přede-
vším paní knihovnici Janě Šebes-
tové za prostor pro výstavu a zá-
zemí pro vernisáž. Děkujeme naší 
paní lektorce výtvarného kroužku  
Mgr. et MgA. Petře Konvicové a dě-
tem z výtvarného kroužku za dvou-
měsíční nasazení, se kterým se vý-
stavě na téma Malý princ věnovali.

Ptáci v zámecké zahradě
I letos jsme s panem ornitologem 
Mgr. Liborem Opluštilem obešli ptačí 
budky v zámecké zahradě a mohli 
nakouknout do hnízd v nich umís-
těných. Mohli jsme si prohlédnout 
mladá, sotva vylíhnutá sýkorčata  
i trochu odrostlejší sýkorky. V jedné 
budce už nás čekalo i malé špaččí 
mládě, které už bylo skoro připra-
vené samo vylétnout. Panu Oplušti-
lovi děkujeme, že na nás každý rok 
myslí a pozve nás ke kontrole budek.

Mindfulness pro děti
Oslovili jsme vyhlášenou lektroku 
kurzů mindfulness pro děti paní 
Moniku Stehlíkovou a podařilo 
se nám s ní domluvit exkluzivní 
workshop jen pro nás. Po Praze, Brně  
a Ostravě se Sokolnice zařadily na 
seznam měst, ve kterých workshopy 
pořádá. Na workshopu se sešly děti  
z různých míst jižní Moravy.

Tvoření s maminkou
Tradiční dílna ke dni matek byla ten-
tokrát pod palcem jedné z našich li-
pových ambasadorek – Aničky (znáte 
z Tvořílků, Tanečků, jako Mlsnou prin-
ceznu, Safirku, atd.). Na tvoření se se-
šlo mnoho maminek a dětí, ale i pár 
babiček a tatínků. Všichni společně 
jsme si užili příjemné odpoledne.
Fotky z akce najdete 
na odkazech pod QR kódy.

Manželství očima dětí
Dnem matek začal týden rodiny  
a také Festival rodiny, do nějž jsme 
se svými akcemi pro rodinu zapojili. 
Festival rodiny trvá od 14. května 
(Dnem matek) až do 18. června (Den 
otců).
Jednou z našich aktivit do tohoto 
projektu zapojenou je dotazníková 
anketa Manželství očima dětí – děti 
v kroužcích nám odpovídaly na různé 
otázky o manželství. Jak se pozná, 
že se mají maminka a tatínek rádi? 
Proč jsou spolu? Jak se pozná, že 
jsou manželé? Jaký má vůbec smysl 
manželství? Jejich odpovědi najdete 
na bannerech v S-pasáži.

Vystoupení Safirek ke Dni matek
Vystoupení mladších i starších dětí 
ke Dni matek najdete na našem you-
tube kanále nebo na odkazech pod 
QR kódy.

Bublinový piknik
Bublinový piknik s turnajem v petan-
gue nám bohužel jarní bouřka zkrá-
tila pouze na piknik. Naštěstí se ta 
první část vyvedla znamenitě. Na 
louce v zámecké zahradě jsme se 
sešli v obrovském počtu, pro všechny 
deky skoro nestačil stín.
Karneval od divadla Kejkle měl  
u dětí velký úspěch. Mezi účastníky 
se pohybovaly i krásné masky nejen 
u dětí, ale i u dospělých, děkujeme 
za zapojení.

Za fotky děkujeme Terezce Koláčné.
-Tereza Šteflová-
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Přírodou až do podzemí
Na májový měsíc jsme si naplánovaly výlet do přírody. 

Naším cílem byly méně navštěvované Sloupsko-šošův-
ské jeskyně v Moravském krasu. 

Vydaly jsme se na cestu v úterý 16. května. Na vybra-
nou jsme měly do Brna buď autobus, 
nebo vlak, dál jsme pokračovaly vlakem 
do Blanska a odtud opět autobusem do 
Sloupu. Všechny přestupy jsme úspěšně 
zvládly a zbývalo nám posledních asi 
700 metrů k jeskyním. Prohlídku jsme 
měly objednanou na 11 hodin. Před ní 
nám zbyl ještě čas na kávu. Raději jsme si 

daly kratší trasu, ale i ta trvá 70 minut a některé seniorky 
po chození po schodech byly dost unavené, takže přivítaly 
návštěvu restaurace a občerstvení spojené s obědem.

Po východu z jeskyní, který je jinde než vstup, jsme si 
po obědě udělaly procházku asi 1,5 km k zastávce au-
tobusu. Dohodly jsme se, že to už stačilo, a zvolily jsme 

odjezd dřív, než jsme původně zamýšlely. 
Výlet se opět podařil. Předpověď počasí 

tentokrát vyšla. I když jsme s sebou měly 
deštníky, téměř jsme je nepotřebovaly. 
Spojení na sebe navazovalo bezvadně – 
jak jinak, když to dává dohromady Míla 
Roblíková. 

-Mirka Mifková, Jitka Čermáková-
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Ukončení sezony STARŠÍCH ŽÁKŮ – 2022/2023
Svoji letošní část v neděli 21. 5. 2023 uzavřela Jihomoravská liga starších 
žáků pod vedením trenérů Stanislava Mrkvici a Pavla Zezuly a to na domá-
cím hřišti v Sokolnicích. 
Na podzim skončili kluci na 6. místě, kde se letošní soutěž rozděluje a to na 
nástavbu o vítěze ligy a nástavbu o pohár exekutivy JMKSH, kde jsme ode-
hráli jaro my. 
Hrálo se turnajovým způsobem v přibližně 14ti denních intervalech, vždy  
4 utkání v jednom dni. Začali velmi dobře z první pozice v části exekutivy  
a první turnaj porazili všechny týmy, v dalších turnajích nás začal přehrávat 
tým Hustopečí a Maloměřic, kteří nakonec berou první příčky.  
Náš tým uzavřel tuto část JM ligy starších žáků na 3. místě o pohár exekutivy, 
celkově tedy na 8. místě tabulky. 
Nutno dodat, že většina hráčů je posilou z týmu MLADŠÍCH ŽÁKŮ. 

Děkujeme všem hráčům za jejich vý-
kony a čas, který tráví házenou a pře-
jeme mnoho branek v další sezoně. 
Děkujeme trenérům za čas, který 
věnují všem hráčům, jejich podpoře 
a motivaci.

Sestava STARŠÍ ŽÁCI 
sezóny 2022/2023: 
Zezula David 
Hradílek Štěpán 
Husák Ondřej 
Herman Vojtěch 
Havránek Petr 

Posila z MLADŠÍCH ŽÁKŮ:  
Baxant Miroslav 
Táborský Matěj 
Mrkvica Adam 
Mrkvica Lukáš 
Váňa Petr  
Sedlák Matěj 
Macenauer Martin 
Michalík Matěj 
Michalík Ondřej 
Mikyska Eda 
Charalambidis Alexandr 

Všem zraněným přejeme brzké 
uzdravení a krásné léto! 
-Za Sokol Sokolnice Jana Mrkvicová-

Playminihandball 2023, Stupava
Opět po roce vyrazil tým MINI směr Stupava, nedaleko 
za hranice se Slovenskem, zúčastnit se mezinárodního 
turnaje miniházené, který se konal o víkendu 20.–21. 5. 
2023. Starší zde v loňském roce vyhráli zlato, mladší ob-
sadili pátou příčku. 
Po ubytování ve školních třídách se vrhli všichni na hřiště 
s velkou bojovností a zápalem pro hru. 
Až na jeden prohraný zápas starších jsme brali všechny 
body. 

Po večeři jsme si užili večerní program a diskotéku, ze 
které nás vyhnali komáři a po pohádce na dobrou noc 
jsme zalehli  
V neděli ráno rozhodovala utkání o postupu do finálo-
vých zápasů. Mladší se dostali až do finále o první místo  
a starší kvůli jediné sobotní prohře z osmi zápasů pak do 
boje o 3.místo. 
Konečné pořadí ale skončilo famózně!!! 
** ZLATO odváží mladší, BRONZ starší MINI **  
Nejlepším brankářem vyhlášen Martin ROZHON (mladší). 
Kluci a holky odvedli skvělé výkony, hravost, nadšení,  
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MLADŠÍ ŽÁCI obsadili čelní místo v tabulce Jihomoravské LIGY  
za sezónu 2022/2023 – jsou STŘÍBRNÍ
V prosincovém zpravodaji jsme se 
těšili z průběžného prvního místa  
v tabulce na konci podzimní části 
soutěže JM ligy. Po delší zimní pauze, 
Vánocích a následném čekání na 
první utkání, které se hrálo turnajo-
vým systémem cca 1x za měsíc, jsme 
se zpět do zápasu vrátili poslední ví-
kend v únoru a pauza byla znát. Od-
vezli jsme si dvě prohry, jednu výhru 
a jednu remízu. To nás probralo a do 
dalších turnajových utkání jsme na-
stupovali s vyšším a vyšším nasaze-
ním a bojovností. Nepovedlo se nám 
překonat skvělý a rozběhnutý tým Ivančic, který se stal 
zaslouženě vítězem ligy s nejvyšším skóre.
I přes počáteční slabší nástup jsme se dokázali vrá-
tit zpět do boje o první příčky tabulky. Poslední turnaj 
jsme odehráli na domácím hřišti v Sokolnicích v sobotu  
27. 5. 2023, kde nás čekaly zápasy mezi námi a týmem 
Sokol Újezd u Brna, které rozhodovaly o umístění na dru-
hém a třetím místě. Kluci a holka ale o stříbro zabojo-
vali. Po vítězství nad Kuřimí, Telnicí a Újezdem u Brna 
tak můžeme po dlouhé době slavit krásný závěr sezóny 
2022/2023.
!!! MLADŠÍ ŽÁCI se umístili na čele tabulky a získali 
stříbrné medaile v Jihomoravské lize házené!!!
Foto z posledního utkání + předání medailí najdete na 
přiloženém QR odkazu.
Poděkování patří trenérům, kteří kluky dovedli na přední 
příčky tabulky a věnovali jim obrovské a nevyčíslitelné 
množství času a někdy i nervů. Děkujeme ZDEŇKU MRK-
VICOVI a PETRU KOTOLANOVI.
Naši hráči by rádi poděkovali i jediné holce v týmu, Emmi 
Mrkvicové, která to s nimi jediná vydržela a věříme, že 
ještě jeden rok to s nimi zkusí zvládnout, i když je to ně-
kdy náročné.

Nesmíme ale zapomenout i na podporu, kterou nám po-
skytli rodiče dětí, ať už u zápisu skóre (Eva Michalíková, 
Jiří Macenauer), nebo rodiče-řidiči – na tréninky a zápasy 
(Jana Váňová, Hana Baxantová, Jana Mrkvicová, Ingrid 
Fricová, Luboš Vraspír aj.). Děkujeme také všem, kteří 
pomáhají v bufetu během domácích turnajů, dále těm, 
kteří se o děti starají během turnajů, zajistí jim jídlo, pití, 
zdravotní ošetření, ale i psychickou podporu, a všem, 
kteří nás sledují na internetu a sociálních sítích, které pro 
vás pravidelně aktualizujeme o novinky a informace ze 
zápasů i jejich zákulisí.
Velké díky patří i všem rozhodčím a týmům, se kterými 
jsme mohli hrát a poskytli nám zázemí. Jsme vděční  
i provozovateli haly v Měníně, díky které jsme mohli tré-
novat i přes studené měsíce, jelikož vlastní hala je zatím 
ve hvězdách. 
Děkujeme také výboru TJ So-
kol Sokolnice za podporu nejen 
finanční.
V letošním roce nastavený sys-
tém 1x měsíčně a čtyři utkání 
za jeden den s minimální pře-
stávkou na jídlo byl pro nás 

radost a především týmovost, jak na hřišti, tak i ve vol-
ném čase.
Nejlepším střelcem za starší Ben Fric (49 branek), za 
mladší Oliver Michalčík (36 branek). 
Díky a to velké patří především trenérům!!!

** MINI mladší ** 
Martin Rozhon, Dominik Osička, Vojta Klúčik, Dominik 
Kukla, Jiří Mrkvica, Ríša Ševčík, Oliver Michalčík 
** MINI starší ** 
Filip Hulinský, Ben Fric, Denis Fric, Bára Rozhonová, Mar-
tin Spitzer, Ruda Ševčík, Bořek Kučera, Natka Berešová, 
Ríša Ševčík 

Výsledky starší:
Sokolnice : HC Tatran Stupava „A“ 11:13
Sokolnice : TJ Sokol Cífer  16:  2

Sokolnice : Sokol Nové Bránice  18:  7
Sokolnice : HC Tatran Stupava „C“ 23:  3
Sokolnice : HBC Olomouc  10:  3
Sokolnice : Slovan Modra „B“  18:  5
Sokolnice : HK Kúpele Bojnice  11:  6
Sokolnice : Sokol Horka nad Moravou 14:  8
Sokolnice : HŠK Legends Šaľa  18:  9

Výsledky mladší:
Sokolnice : KH Kopřivnice   15:  5
Sokolnice : HC Tatran Stupava „B“  12:  1
Sokolnice : HŠK Legends Šaľa   15:12
Sokolnice : Strojár Malacky „A“   16:  6
Sokolnice : Horka nad Moravou   10:  3
Sokolnice : HK Kúpele Bojnice   11:  7
Sokolnice : SK Veľká Bystřice   13:12

-Za Sokol Sokolnice Jana Mrkvicová-
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Vstupy do zámeckého areálu
Nová recepce se nachází nově v Bílém domě č. p. 147, 
první budova po levé straně při průjezdu první bránou do 
areálu DpS Sokolnice z ulice Za Sýpkou.  
Služba na recepci je 24 hodin denně, součástí pracov-
ních povinností hlídací služby jsou i pravidelné obchůzky 
areálu. V případě nepřítomnosti vrátného, je možné ho 
kontaktovat na telefonním čísle 731 381 451.
Vstupní branky u hlavní zámecké budovy jsou stále 
otevřeny a prosíme laskavě všechny návštěvy a ob-
čany obce, kteří zde budou procházet, aby tyto 
branky za sebou řádně zavírali. Důvodem je odchá-
zení našich nemocných klientů z našeho domova  
a následně vzniklé komplikace s jejich hledáním. Tito kli-
enti po opuštění areálu pak mohou být v ohrožení života. 
Děkujeme za pochopení. 

-Vedení Domova pro seniory Sokolnice, p. o.-

ne zrovna přijatelný, jelikož jsme na hřišti hráli ob-
čas oslabení nebo s vypětím všech sil a poslední zá-
pasy už tzv. na doraz. Uvidíme, co nás bude čekat  
v roce příštím, od září 2023, kdy se polovina týmu rozdělí 
na starší žáky a oslabí se tak tým mladších žáků.
V týmu mladších žáků byl letošní rok poslední pro kluky 
Lukáš Mrkvica, Matěj Sedlák, Martin Macenauer, Eda Mi-
kyska, Kryštof Kotolan, Alexandr Charalambidis a David 
Kučera, kteří přechází do starší kategorie. Hodně štěstí!

Sestava týmu 2022/2023:
 1 Baxant Mirek 6 branek
 2 Mrkvica Lukáš 149 branek
  4. nejlepší střelec ligy (z 187)
 3 Sedlák Matěj 67 branek
 5 Mikyska Eda 22 branek
 6 Charalambidis Saša 4 branky
 7 Vraspír Dominik 3 branky
 8 Mrkvicová Emma 10 branek
 9 Mrkvica Adam 113 branek
  14. nejlepší střelec ligy (z 187)
 10 Kotolan Kryštof 2 branky
 11 Michalík Matěj 39 branek
 12 Michalík Ondra 30 branek
 13 Váňa Petr 91 branek
  18. nejlepší střelec ligy (z 187)
 14 Kučera David 2 branky
 15 Táborský Matěj 46 branek
 16 Macenauer Martin
 17 Mička Ondra

Výpomoc z MINI starší:
Fric Ben
Fric Denis
Hrdlička Jakub
Máme radost. Jsme hrdí. A máme vás rádi.

Sezóna končí, ale ještě ne úplně. Naši trenéři nezahálí  
a přes léto nám připravili program.
Mladší žáky čeká:
• velký turnaj házené Polanka Cup  

ve dnech 8.–11. 6. 2023
• Jánské hody, kterých se většina z nich účastní  

ve dnech 16.–18. 6. 2023 
• mezinárodní turnaj házené Youth Handball Festival 

v Brně, 6.–12. 7. 2023
• společné soustředění v Bystřici nad Pernštejnem, 

13.–18. 8. 2023
• koncem prázdnin turnaje v Kuřimi 26.–27. 8. 2023 

a v Újezdě u Brna 2. 9. 2023

Přejeme všem házenkářům a jejich rodinám nádherné 
letní prázdniny a věříme, že se již koncem srpna se-
tkáme zase všichni na tréninku.

-Za Sokol Sokolnice Zdeněk Mrkvica-


